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A Dunakeszi Közüzemi Nonprofit Kft. azonnali kezdéssel, 
hosszú távú munkalehetőséget kínál az alábbi munkakörök betöltésére:

TÁVFŰTÉSI TERÜLETRE 
CSŐSZERELŐ, 

KARBANTARTÓ 

Feltételek: 
- Csőszerelői szakképzettség 

és/vagy legalább 1 éves 
gyakorlat 

a szakmában
- "B"kategóriás jogosítvány.

Előnyt jelent: 
- Láng- és ívhegesztési 

képesítés 
és/vagy gyakorlat
- Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely
- számítógépes ismeretek

 
Jelentkezés személyesen 
Párzsi Attila karbantartási 

vezetőnél 
(mobil: 30 9706 491) 

Amit kínálunk: 
- Bejelentett, biztos 

és hosszú távú munkahely
 - Versenyképes javadalmazás

- Cafetéria
- Munkaruha

- Szolgálati telefon
 - Továbbképzés

- Barátságos, családias 
munkalégkör

 - Változatos munkavégzés

Az önéletrajzukat a kozuzem@
dkkozuzemi.hu 

e-mail címre várjuk 
a titkárságon.

KÖZTERÜLETI 
SEGÉDMUNKÁS

Feladatok:
- közterületi szállítási, 

hulladékszedési munkavégzés
- részvétel 

a városüzemeltetés 
feladatainak ellátásában
Feltételek: - 8 általános 

Előnyt jelent: - Dunakeszi vagy 
vonzáskörzetében levő lakhely 

(Fót,Göd)
- jogosítvány

Jelentkezés Glasza Gábor 
városüzemeltetési vezetőnél 
(mobil: 30 628 3206) vagy 

e-mailben: kozuzem@
dkkozuzemi.hu

TÁVFŰTÉSI TERÜLETRE 
KAZÁNGÉPÉSZ /
KAZÁNKEZELŐ 

Feltétel: 
- kazángépész vagy 

kazánkezelő képesítés 

Előnyt jelent: 
- csőszerelő, villanyszerelő, 

lakatos képesítés
- Alapfokú számítógépes 

ismeretek
 - Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely 

MUNKAERŐ FELVÉTEL

A 2024 OKTÓBERÉBEN INDULÓ FELNŐTTKÉP-
ZÉSEKKEL PIACKÉPES SZAKMÁT SZEREZHET 

– ígéri a Váci SZC Lányi Ferenc Technikum és Szakkép-
ző Iskola.

A képzések ingyenesek, érettségire épülnek, délutáni és 
online órákkal valósulnak meg.

ELÉRHETŐ KÉPZÉSEK: 
• óvodai nevelő 

• pénzügyi- és számviteli ügyintéző 
• szoftverfejlesztő- és tesztelő 

• infokommunikációs hálózatépítő-  
és üzemeltető technikus

Felnőttképzések is indulnak 
a Dunakeszi Diáknegyedben

FELNŐTT, DE MINDEN VÁGYA, HOGY AZ ÚJ DUNAKESZI DIÁKNEGYEDBE 
JÁRJON? KÉPEZNÉ MAGÁT, DE NEM AKAR INGÁZNI? ITT A MEGOLDÁS. 
TANULJON FELNŐTTKÉNT IS A DUNAKESZI DIÁKNEGYEDBEN!



  VÁROSI MAGAZIN  XXV. évfolyam, 9. szám, 2024. szeptember

• Megjelenik havonta 19. 500 példányban • Kiadja: Keszi-Press Médiaszolgáltató Kft. • Kiadó-főszerkesztő: Vetési Imre
• Szerkesztőség: 2133 Sződliget, Pf 5. • Mobil: +36-30-342-8032  • E-mail: vetesi.imre@gmail.com, keszipress@gmail.com 

• Internetes elérhetőségünk: www.dunakanyarregio.hu • A lapot támogatja: Dunakeszi Város Polgármesteri Hivatala 

• Tördelés: tordeles.dunakanyar@gmail.com • Nyomtatás: Délkelet-Press Kft. 5600 Békéscsaba, Kétegyházi út 18. 

• Hirdetésfelvétel a Szerkesztőségben: a +36-30-342-8032-es telefonszámokon  • Uno Reklám: Kisbán Renáta +36-20-319-5213 

• A szerkesztőség fenntartja a jogot, hogy a beküldött írásokat ‒ a tartalom lényegi megváltoztatása nélkül ‒ szerkesztett formában közölje.  Kéziratot nem őrzünk meg 
és nem küldünk vissza. • A sajtónyilvánosság szellemében azon írásokat is közöljük, melyek tartalmával nem azonosul a szerkesztőség. • Minden névvel aláírt írásért 
a szerző felel. A hirdetések valódiságát a kiadó nem vizsgálja, tartalmáért felelősséget nem vállal!  
• A Dunakeszi Polgár terjesztésével kapcsolatos észrevételeit, például: ha nem kapja rendszeresen, ha egy példánynál többet kap, ha bárhol halomban lerakva látja, 
kérjük jelezze szerkesztőségünknek! Telefon: +36-30-342-8032

VÁROSI MAGAZIN

  4  Magyarország legnagyobb közoktatási fejlesztését 

adták át Dunakeszin

  6  Dunakeszin tartották a nemzeti köznevelési és 

szakképzési tanévnyitót

  8  Két középiskolánk az új diáknegyedben kezdte a 

tanévet 

10  Ünnepélyes tanévnyitó Dunakeszi első technikumában

12  Körzeti képviselőink jelentik

15  Elhunyt idősebb Domoszlai Gábor

17  Forró nyártól özönvízig

18 A város felkészült arra, hogy megvédje polgárait

19  Lakossági igényekre szabva indult az új buszmenetrend 

szeptember 1-től

19 Megalakult a VÁLTOZÁST! Tisza Sziget Dunakeszi

25  A szúnyogok győztek! - Szúnyogcsapdák beszerzését 

indította el az önkormányzat

26 Dunakeszi felkészült a dunai árvízi védekezésre

28 A zöld úton megyünk tovább

29 Szemétszedés a Decathlon áruházzal

30 Dr. Déry Tibor főorvos: „Azt csinálom, amit szeretek”

32 Szobrok a Szent Mihály-templomban

34 Gulyás parti a dunakeszi nyugdíjas klubban

35 A 95 éves Ilona néni ragyog, ha a gyerekekről beszél

36  „Hang, szív, erő” - A mexikói énekes Dunakeszin  

lelt otthonra

37 Apáink nyomában

38 Régi bölcsőde új köntösben

39 Fesztiválhangulat Dunakeszin

40 Sztárok a Dunakeszi Feszt színpadán

41 Dunakeszi Feszt – VSD sportágválasztó

42 Dióssi Csaba polgármester fair play díjas bejelentése

43  Paralimpia 2024 - Bronzérmes a VSD asztaliteniszezője, 

Pálos Péter

44 Nőiesség és a tánc

46 Valahol Toszkánában- színes kitekintés

47  Nagyszabású jótékonysági rendezvénynap lesz 

Dunakeszin

36

40 43

39 41

6

26



4 Dunakeszi PolgárDunakeszi Polgár

– A Magyarország történetében valaha 
volt legnagyobb iskolaépítés eredményét 
mutathatjuk be: gimnázium, technikum, 
szakközépiskola, közösségi terek, sport-
csarnok, uszoda és sok rekord, ami itt lét-
rejött, de még az égig érő székek meséjét is 
meg lehet írni majd Dunakesziről – mond-
ta Szijjártó Péter külgazdasági és külügy-
miniszter a dunakeszi diáknegyed augusz-
tus 31-i átadó ünnepségén. A Dunakeszin 
lakó tárcavezető úgy folytatta, a magyaror-
szági kistérségek fejlettségi színvonalát és a 
jövőbeni fejlődési potenciáljukat bemuta-
tó rangsor szerint Dunakeszi az első helyen 
áll - írja a mno.hu.

– Magyarország történetének legna-
gyobb iskolaépítése a garancia arra, hogy 
Dunakeszi és térsége az ország legfejlettebb 
és legjobb fejlődési lehetőségeket mutató 
kistérsége marad és lesz a jövőben is. 

Az iskolaépítés hozzájárul ahhoz, hogy 
Dunakeszi oroszlánrészt vállaljon a ma-
gyar gazdaság jövőbeni növekedéséhez és 
a hazánk jövőbeni fejlődéséhez szükséges 
képzési és szakképzési feladatok ellátásá-
hoz – jelentette ki.

A legjobb technológia 
és oktatás

Felidézte: néhány éve még hihetetlennek 
tűnt, hogy a iskolakomplexum egyszer el-
készül. Minden szélsebesen változik a vilá-
gon, még Dunakeszi is, az ember csak kap-
kodja a fejét, például korábban elképzelhe-
tetlen technológiák válnak mindennapos 
használatúvá, vagy akik ma jóban van-
nak egymással, azok holnap majd rosszban 
lesznek, ahol még gaz és fű nő, ott másnap 
hatalmas épület emelkedik. A fontos kér-
dés az, hogy ki lesz ezeknek az elképesztő 
változásoknak a nyertese, a válasz pedig az, 
hogy azok, akik felkészülnek rájuk. A fel-
készültség azt jelenti, hogy vannak-e olyan 
szakemberek és képzett fiatalok, akik értik 
a változásokat és nem csak követni tudják 
azokat, hanem alakítani is. 

– Ahhoz, hogy ilyen szakembereink le-
gyenek, a legmagasabb színvonalú oktatás-
ra és képzésre van szükség, ehhez viszont 
meg kell teremteni a feltételeket. Mind-
annyian büszkék lehetünk arra, hogy itt 
Dunakeszin megteremtettük a legmoder-

nebb, a legfejlettebb oktatáshoz és képzés-
hez szükséges feltételeket, és annak a le-
hetőségét, hogy mi, dunakesziek a lehető 
legképzettebb, a változásokra a lehető leg-
felkészültebb fiatalokat és szakembereket 
adjunk Magyarországnak és a magyar gaz-
daságnak, hazánk jövőjének – vélekedett a 
külügyminiszter.

Szijjártó Péter szerint Dunakeszi és köz-
vetlen környezetének története világosan 
mutatja azt, hogy a fejlődés csak akkor le-
hetséges egy adott térségben, ha a legmo-
dernebb technológia letelepedése és a leg-
magasabb színvonalú oktatás létrejötte 
együtt jár. 

Itt található a bolygó környezetének 
megóvásához szükséges elektromos tech-
nológiák egyik legnagyobb európai gyá-
ra, mostantól a környékbeli fiataloknak le-
hetőségük lesz arra, hogy a legmodernebb 
technológiák használatához szükséges tu-
dást helyben szerezzék meg. Dunakeszi az 
elmúlt időszakban a magyar oktatás fejlő-
désének és modernizálásának szinonimá-
jává vált, most igazán odatette magát – fo-
galmazott a tárcavezető.

A hagyományteremtés 
felelőssége

Tuzson Bence igazságügyi miniszter, a 
térség országgyűlési képviselője arról be-
szélt, hogy a mai nap egy hosszú munka 
vége és egy másik munka kezdete. Most 
úgy tűnik, mintha az épület, ami nagyon 
sok ember munkájának az eredménye, 
mindig itt állt volna, Felidézte, először csak 
egy távoli álomnak tűnt, de aztán elkezdő-

Magyarország legnagyobb 
közoktatási fejlesztését 

adták át Dunakeszin

– A felkészültség azt jelenti, hogy vannak képzett szakemberek, 
akik értik, és nemcsak követni, hanem alakítani is tudják  

a változásokat. Ahhoz, hogy ilyen szakembereink legyenek, 
a legmagasabb színvonalú oktatásra, illetve képzésre van szükség 

– mondta Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter 
a dunakeszi diáknegyed átadásán. Tuzson Bence igazságügyi 

miniszter, a térség parlamenti képviselője szerint az itt tanulók és 
tanítók feladata lesz az iskola hagyományainak a megteremtése. 

Dióssi Csaba, a város polgármestere kiemelte: 
Magyarország kormányának segítsége nélkül 

álmuk csak merész álom maradt volna.
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Dióssi Csaba polgármester Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter Tuzson Bence igazságügyi miniszter, 
Dunakeszi országgyűlési képviselője

dött egy kemény munka a tervezéssel, majd 
2022. március 11-én letették az épület alap-
kövét. Amíg eddig eljutottak, a munka je-
lentős részét már elvégezték, mert a be-
ruházás anélkül nem valósulhatott volna 
meg, ha helyben nem kap támogatást egy jó 
csapattól, akik kitalálták és végigvitték az 
elgondolásokat, minden apró lépésre oda-
figyelve. 

Hangsúlyozta, létrejött Magyarország 
legnagyobb középiskolai beruházása, aho-
va 1500 diák fog járni: két középiskola, két 
sportcsarnok – az egyik lelátókkal –, uszo-
da, és sportpályák. 

Ha egymásra raknák az összes széket, 
ami az épületben van, akkor az pont akko-
ra lenne, mint a világ legmagasabb épüle-
te, a Burzs-al Kalifa. Önmagában az épü-
let nem több, mint tégla, vakolat, festék és 
malter, ezért élettel kell megtölteni, ami a 
diákokra és tanárokra vár. 

Amikor először lép át valaki egy ilyen is-
kola kapuján, akkor tisztában kell lennie a 
felelősségével, mert ők fognak hagyományt 
teremteni, és az a kép, ami kialakul erről az 
iskoláról, hosszú távon meghatározó lesz. 
Ha az a kép alakul ki róla, hogy ez egy jó 
iskola, színvonalas itt a tanítás, akkor en-
nek országos híre megy. Nem csak arról le-
het beszélni, hogy ez az ország legnagyobb 
oktatási beruházása, hanem arról is, hogy 
ez az ország egyik legjobb iskolája. Hozzá-
tette, a fóti, a csomádi, és a gödi gyerekek is 
ide fognak járni. 

A kormány segített 
megvalósítani 

a dunakeszi álmot
Dióssi Csaba, Dunakeszi polgármeste-

re úgy vélekedett: az épület elkészítésének 
öt évében több százan dolgoztak a telepü-
lésért, illetve azért, hogy megvalósulhas-
son a diáknegyed, ami hatalmas lehetősé-
get fog biztosítani sok-sok dunakeszi ge-
neráció számára. Az itt lakók is profitál-
nak majd az épületkomplexum nyújtotta 

sportolási lehetőségekből. Sokak segítsége 
kellett a Dunakeszi álom megvalósulásá-
hoz még annak ellenére is, hogy ez az álom 
nagyon megalapozott volt. A térségben 90 
ezer ember él, akikre a városban eddig egy 
középiskola jutott, ami viszont jó színvo-
nalú intézmény, mivel a vármegye második 
legerősebb gimnáziuma. Ez az intézmény 
évente csak száz új diákot tudott fogadni, 
a város általános iskoláiban pedig ötszáz 
diák végzett. 

A polgármester kiemelte: 
Magyarország kormányának segítsé-

ge nélkül álmuk csak merész álom maradt 
volna. Ha Dunakeszinek saját forrásból 
kellett volna finanszírozni ezt a beruhá-
zást, akkor 55 évig minden fejlesztési for-
rásukat félre kellett volna tenni. 

– Azzal, hogy a kormány mellénk állt, az 
egész ország összefogott a dunakeszi beru-
házás megvalósulásáért. Sokaktól hallot-
tam azt, hogy milyen jó lett volna, ha ők is 
ilyen középiskolába járhattak volna. Kívá-
nom a diákjainknak, hogy éljenek ezzel a 
hatalmas lehetőséggel és sikeres felnőttek-

ké váljanak Magyarország és Dunakeszi ja-
vára – fogalmazott a városvezető. 

A dunakeszi diáknegyedet megáldotta 
Bubrik Miklós görögkatolikus parókus és 
Farkas László római katolikus plébános, il-
letve áldást kér rá Petriné Chikán Katalin 
evangélikus lelkész, valamint Kodácsy Ta-
más református lelkész.

Az épületegyüttes összes hasznos alap-
területe nettó 32 087 négyzetméter. A be-
ruházással létrejött egy 20 tantermes gim-
názium, 26 tantermes technikum és szak-
képző iskola, mindkettőhöz egy-egy tor-
nacsarnok, egy közös étterem-konyha, 
valamint egy városi uszoda. A gimnázium 
tornaterme alkalmas tömegrendezvények 
megtartására is, illetve mindkét sportcsar-
nok felszerelhető szertornász versenyekhez 
szükséges eszközökkel, és alkalmas ezen 
versenyek lebonyolítására is, az étterem 
500 fő befogadására, míg a konyha 1500 
adag étel elkészítésére alkalmas. Az okta-
tási komplexum 1500 tanulót képes befo-
gadni.

Fotó: Kovács Zsolt
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Hankó Balázs kiemelte: az elmúlt 
években megújult szakkép-

zés ma már hivatást biztosít, ami pe-
dig tudást, ismeretet és identitást ad. 
„Célunk, hogy a megújult szakkép-
zés, a magyar modell a teljes Kárpát-
medence magyarságát szolgálja” – je-
lentette ki.

A miniszter egyebek mellett szólt 
arról, hogy három év alatt megduplá-
zódott a szakképzésből felsőoktatás-

ba felvettek létszáma, a tudás és isme-
ret kulcsát jelentő duális képzéshez a 
21. századi szakképző intézményfej-
lesztési programmal tanulást inspirá-
ló környezetet kívánnak biztosítani.

Elmondta, hogy a Magyar Kereske-
delmi és Iparkamarával (MKIK) szo-
ros együttműködésben újították meg 
a szakképzést, és értek el európai si-
kereket, de a cél, hogy „világbajnok-
ká” tegyék a szakképzést.

Hankó Balázs kitért arra, hogy 
a megújulásban rendszerszintű 
digitalizációs fejlesztés valósult meg, 
továbbá a diákok egyben partne-
rek is a szakképzésben, hiszen éret-
tek, gyorsan tanulnak, megszeretik és 
megbecsülik a munkát.

„Ezt az értékteremtést, a partnersé-
güket abban is szeretnénk erősíteni, 
hogy életkezdésüket, karrierterveiket 
is támogassuk, hiszen valljuk, hogy a 
fiatalok sikere a nemzet sikere” – tet-
te hozzá.

Rétvári Bence azt mondta, a kor-
mány célja, hogy a magyar diákok 
egy nagyon kemény nemzetközi ver-
senyben is világszínvonalúak legye-
nek. Az idei év eseményei közül ki-
emelte, hogy a tudományos diák-

Dunakeszin tartották 
a nemzeti köznevelési és 
szakképzési tanévnyitót

A 2024/25-ös köznevelési és szakkép-
zési tanévet Dunakeszin nyitotta meg 
ünnepélyes keretek között Hankó Ba-
lázs kulturális és innovációs miniszter, 
Tuzson Bence igazságügyi miniszter 
és Rétvári Bence a Belügyminisztéri-
um (BM) parlamenti államtitkára.
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A Farkas Ferenc 
AMI tánccsoportja

A Dunakeszi 
Diákkórus

olimpiákon a magyar diákok összes-
ségében eddig 32 érmet szereztek. A 
PISA-mérések eredményei kapcsán 
ugyanakkor arra hívta fel a figyelmet, 
hogy az elsők között alig 1-2 európai 
országot találni. Olyan diákokat kell 
képezni az iskolarendszerben Ma-
gyarországon, akik 20 év múlva meg-
állják a helyüket – idézte az államtit-
kár Klebelsberg Kunót, rámutatva, 
hogy a következő 20 évben nagyon 
kemény verseny lesz.

A Belügyminisztérium parlamen-
ti államtitkára emlékeztetett arra is, 
hogy az iskolarendszernek, az okta-
tási rendszernek az alapja a jó tanár, 
ezért fontos az a béremelés, melyet 
elindítottak az elmúlt években, ami 
szerint az idén több mint 32 száza-
lékkal, jövőre pedig várhatóan 21 szá-
zalékkal emelkedik a pedagógusok 
bére. Az előző két évet is figyelem-
be véve, ez azt jelenti, hogy a tanárok 
bére több mint 93 százalékkal emel-
kedik négy esztendő alatt.

Az államtitkár beszélt az isko-
lai mobiltelefon-használatról is, 
aminek kapcsán úgy fogalmazott, 
hogy többféle nemzetközi kutatás is 
azt jelezte, hogy a korlátlan iskolai 
mobiltelefonhasználat rontja a diá-
kok teljesítményét. Felidézte, hogy 
tanároknak és az iskolaigazgatóknak 
mintegy másfél évvel ezelőtt kikül-
dött kérdésre az volt a válasz, hogy a 
mobiltelefon korlátok nélküli hasz-
nálata nehezíti a tanárok munkáját 
és eltereli a diákok figyelmét. Ezért 
döntött úgy a kormány, hogy az idei 
évtől akkor lehet mobiltelefont hasz-
nálni, amikor az az oktatást segíti.

Hozzátette: „természetesen lehet 
kapcsolattartásra használni, ha ez 
szükséges a szülőkkel valamilyen sür-

gős okból, és természetesen a tanítá-
si idő előtt és után is lehet használni 
ezeket a mobiltelefonokat”.

 Rétvári Bence közölte azt is, hogy 
folytatják az iskolai digitalizációt, 
a 450 ezer laptop mellé az idén több 
mint 100 ezer újabb laptopot fognak a 
diákok rendelkezésére bocsátani.

Tuzson Bence igazságügyi minisz-
ter, a térség fideszes országgyűlési kép-
viselője elmondta, hogy a tanévnyitó-
nak is helyet adó, most átadott Duna-
keszi Diáknegyedet a diákoknak és a 
tanároknak kell élettel megtölteniük, 
és jóhírét megalapozniuk, ami mindig 
nehéz feladat egy új iskola esetében.

A fejlesztés kapcsán úgy fogalma-
zott, hogy az Magyarország legna-
gyobb középiskolai beruházása, az 
épület a világ bármely pontján meg-
állná a helyét, a legjobbak közé tarto-
zik, mind minőségét, mind felszerelt-
ségét tekintve.

Parragh László, az MKIK elnö-
ke arra emlékeztetett, hogy a külön-
böző oktatási szintek összehangolá-
sa, együttműködése és a közös ér-
tékteremtés meghatározó egy ország 
szempontjából.

Hangsúlyozta: sikeres gazdaság 
nem lehet sikeres oktatás nélkül. „Az 

oktatás adja az alapját annak az em-
beri erőforrásnak, ami nélkül egy 
gazdaság nem tud működni” – fogal-
mazott. Szólt arról is, hogy elenged-
hetetlennek tartják a szakképzés ese-
tében a vállalkozói létre való felkészí-
tést.

Az ünnepségen levetítették a vá-
ros több évtizedes értékeit, hagyo-
mányait bemutató kisfilmet, mely-
ben Dióssi Csaba polgármester – a 
remekül megkomponált filmkoc-
kák segítségével – ismertette a Du-
nakeszi Diáknegyed építését, az or-
szág legnagyobb oktatási centrumát, 
amely a legkorszerűbb eszközökkel, 
tantermekkel, tanműhellyel, sport-
pályákkal, úszodával, közösségi te-
reivel a két középiskolának otthont 
adó komplexumban európai színvo-
nalú feltételeket biztosít 1500 diák és 
pedagógusaik számára.

A nemzeti tanévnyitó felemelő él-
ménye volt a Dunakeszi dala meg-
szóltatása a Dunakeszi Diákkórus ní-
vós előadásában és a Farkas Ferenc 
AMI néptáncosainak vérpezsdítő 
produkciója.

MTI/Dunakanyar Régió
Fotó: Ligeti Edina, 

Szabó Csaba
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A IV. Béla Király Gimnáziumban 
reggel nyolckor kezdődött az ün-

nepélyes tanévnyitó, melyen a Him-
nusz közös eléneklése és a verses ösz-
szeállítás után Zentai Kati igazgató 
asszony kedves szavakkal köszöntötte 
a gimnázium immár harmadik tanév-
nyitóján az új alma materbe költözött 
diákokat és a pedagógusokat.

Külön szeretettel köszöntötte Szeke-
res-Joó Esztert, az ugyancsak a diák-
negyedben új otthonra lelő  Váci Szak-
képzési Centrum Lányi Ferenc Tech-
nikum és Szakképző Iskola igazgató 
asszonyát, köszönetet mondott az új 
oktatási centrum építésében, létreho-
zásában és berendezésében közremű-
ködő szakembereknek.

– Mindannyian izgatottan vártuk az 
új, általatok is álomiskolának tartott 
épület átadását, a beköltözést. Olyan 
környezetben tanulhattok és tanítha-
tunk, amely minden szempontból a 
legmodernebb. Egész nyáron, a tik-
kasztó melegben is folytak a munká-
latok azért, hogy modern osztályter-
mek, tornatermek várjanak bennün-
ket a legmodernebb felszerelésekkel. 
Szeretném megköszönni a Dunakeszi 
Tankerületi Központnak, Dunakeszi 
Város Önkormányzatának, a Dunake-
szi Programirodának, a Városi Sport-
egyesület Dunakeszinek, az építte-
tők, a bútorozók munkáját, a rengeteg 
itt dolgozó munkásnak, a szülőknek, 
a kollégáknak, a diákoknak azt, hogy 
itt lehetünk végre. Hihetetlen munka 

volt! Ezalatt nem csak azt értem, hogy 
fizikailag nagy munka volt a tanévkez-
désre előkészülni, hanem azt is, hogy 
az elmúlt két évet türelemmel, egye-
di megoldásokkal, kicsit szűkebb kö-
rülmények között, de megoldottuk – 
hangzottak az igazgató asszony mon-
datai.

Zentai Kati úgy fogalmazott, hogy 
ez lesz a legnehezebb iskolai évük, me-
lyet rendkívül nagy izgalommal és 
rendkívül nagy felelősséggel kezdenek 
el a Dunakeszi Diáknegyedben.

– A monumentális épület kínálta le-
hetőségek, a modern oktatói környezet 
nagy kihívás elé állítja a még teljesen 
új, alakuló tantestületet és a diáksá-
got is. A hatalmas terek, a szokatlanul 
tágas környezet, a modern eszközök 
mind-mind új lehetőséget kínálnak. 
Lehetőséget, és ezzel együtt egy telje-
sen új megközelítést, új gondolkodás-
módot. Kiderül, hogy az a maroknyi 
csapat, amely eddig hihetetlen odafi-
gyeléssel meg tudta oldani egy kis szűk 
tér adottságainak nehézségeit, tud-e 
élni a lehetőséggel, és ki tudja-e ala-
kítani azt az álomiskolát, amelyre az 
ide jelentkező diákok vágynak ebben a 
grandiózus, csodás környezetben. Ha-
talmas munka, nagy felelősség – hang-
súlyozta a IV. Béla Király Gimnázium 
igazgatója.

Mint elhangzott a harmadik tanévet 
elkezdő gimnázium 269 tanulóval lé-
pett be az új intézménybe.

Két középiskolánk az új 
diáknegyedben kezdte a tanévet  

Augusztus és szeptember fordulója 
történelmi időszakként vonul be 

Dunakeszi krónikájába, amely hírt 
ad majd arról az utókornak, hogy 

2024. augusztus 31-én ünnepélyesen 
avatták fel Magyarország legna-

gyobb közoktatási fejlesztéseként 
a Dunakeszi Diáknegyed középis-

kolai centrumot. A látványos avató 
ünnepség után pedig még aznap a 
Nemzeti Tanévnyitónak adott ott-

hont az európai színvonalú oktatási 
intézmény, melyet szeptember 2-án 
szívet melengető tanévnyitó kereté-

ben vett birtokba a Dunakeszi IV. 
Béla Király Gimnázium és a Váci 

Szakképzési Centrum Lányi Ferenc 
Technikum és Szakképző Iskola kö-
zel ötszáz diákja és a két iskola tan-

testülete. Dióssi Csaba polgármester 
a tanévnyitókon elmondott ünnepi 

köszöntője után díszes zászlót aján-
dékozott a két középiskolának.
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Zentai Kati igazgató

Dióssi Csaba polgármester zászlót adományozott a 
gimnáziumnak, melyet Zentai Kati igazgató vett át

Zentai Kati bejelentette, 
hogy egy két tannyelvű és 

három új nyelvi előkészítős 
osztály 144 diákja kezdi 

meg tanulmányait 
a gimnáziumban

Hozzátette: Iskolánk már nem a 
Dunakeszi Radnóti Miklós Gimná-
zium tanintézménye, hanem önálló 
intézmény, a Dunakeszi IV. Béla Ki-
rály Gimnázium.

Szólt arról is, hogy az önállóság 
sok feladattal jár, sok mindent meg 
kell tanulniuk, hiszen a sok újdon-
sággal felelősséget is kaptak, vigyáz-
niuk kell értékeikre, meg kell be-
csülniük a rájuk bízott feladatokat, 
az épületet, a lehetőségeket.

Köszönetet mondott „a nagyok-
nak”, a kilencedikes és tízedikes di-

ákjaiknak, akik sokat segítettek a 
tankönyvek elhelyezésében, a gó-
lya avató szervezésében és rendezé-
sében.

„Öröm volt látni, hogy színes „Bé-
lás” pólóitokba öltözve ízelítőt adta-
tok abból a légkörből, melyet kialakí-
tottunk az eltelt időszakban” – hang-
zottak a dícsérő szavak.

Zentai Kati így folytatta megnyi-
tó beszédét: „Kedves Gólyák! Kérem, 
hogy ötleteitekkel, javaslataitokkal 
gazdagítsátok születendő gimnázi-
umunk hagyományait. Az idei tan-
évben indul első két tannyelvű osz-
tályunk, új képzés, izgalmas lehető-
ségekkel. A vége hatalmas kihívás, 
hiszen közületek 95%-ban minden-
kinek felsőfokú nyelvvizsgával kell 
rendelkeznie.”

A szülők felé fordulva bemutatta a 
diáknegyed modern infrastrukturá-
lis kínálatát, a magas színvonalú ok-
tatást segítő korszerű eszközök tár-
házát, a sportolási és kulturális lehe-
tőségek gazdag választékát.

„Ez az iskola, azt gondolom, és re-
mélem, hogy már a második otthona 
is lehet gyermekeiknek, hiszen a ta-
nuláson kívül számos sportolási le-
hetőség, szakkör, délutáni elfoglalt-
ság megszervezésére nyílik lehető-
ségünk. Mindent fokozatosan kívá-
nunk kialakítani, hiszen egyszerre 
mindent nem lehet. Lesznek változ-
tatások, fennakadások, amelyekhez 
most türelmüket és megértésüket 
kérem. Számítunk támogató segít-
ségükre” – kérte az igazgató asszony.

A 2024/2025-ös tanév kezdetén re-
ményét fejezte ki, hogy minél több 
diákjuk sikeres lesz tanulmányaik 
során.

– Dolgozzunk együtt azért, hogy 
ez az iskola olyan legyen, amilyet 
együtt megálmodunk.

Törekedjünk arra, hogy az év fo-
lyamán minél több diákunk érjen el 
sikereket tanulmányaikban, és tart-
suk szem előtt azt is, hogy az isko-
la nemcsak modern oktatási feltéte-
leket biztosít, és nemcsak kényelmet, 
hanem azt a mérhetetlen és hatalmas 
nagy felelősséget, ami az ország leg-
nagyobb középiskolájának kialakítá-
sával jár. Sok-sok munka, remélem, 
sok-sok mosoly és öröm is lesz ezzel 
együtt – bizakodott.

Zentai Kati bejelentette, hogy a 
kezdő „nyolcas” tantestület ma már 
34 főre gyarapodott, az igazgató te-
vékenységét igazgató-helyettesként 
Póczik Eszter és Furkó Gergely segíti. 
Név szerint köszöntötte az új kollégá-
kat és bemutatta a négy új osztályfő-
nököt is. Befejezésül a diákoknak tar-
talmas és sikeres tanévet kívánt!

A város polgármestere 
zászlót adományozott 

az iskolának 
Dióssi Csaba polgármester kö-

szöntőjében bizakodással beszélt ar-
ról, hogy hazánk legnagyobb és leg-
újabb oktatási centrumát a diákok és 
a pedagógusok megtöltik tartalom-
mal, egy olyan közösséget alkotnak, 
melyre mindannyian büszkék lehe-
tünk.

Reményét fejezte ki, hogy ennek a 
közösségnek a szimbóluma lesz az a 
zászló is, melyet az új oktatási intéz-
ményben elkezdett tanév emlékére 
adományozott a Dunakeszi IV. Béla 
Király Gimnáziumnak.

A város polgármestere gratulált a 
pedagógusoknak, akik nagyon sokat 
tettek azért, hogy az iskolához mél-
tóan kezdődhessen el a 2024/2025-
ös tanév.

– Sok sikert kívánok, és kívánom, 
hogy feleljenek meg annak a várako-
zásnak, ami most itt ezzel az iskolá-
val kapcsolatban a városban, a tan-
kerületben, a megyénkben megnyil-
vánul – emelte ki a városvezető.

A tanévnyitó ünnepség műsorá-
ban közreműködött Hável Sára, a IV. 
Béla Király Gimnázium 10. évfolya-
mos tanulója és Bartal Kristóf, a Váci 
Szakképzési Centrum Lányi Ferenc 
Technikum és Szakképző Iskola 10. 
évfolyamos tanulója.

Az ünnepélyes tanévnyitó a Szó-
zat közös eléneklésével zárult, amely 
után megkezdődött egy új – remé-
nyeink szerint sikeres és eredmé-
nyes – korszak a IV. Bélások életé-
ben, akik elkezdték írni iskolájuk és 
a diáknegyed történelmét…

Vetési Imre
Fotó: Kovács Zsolt
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Az augusztus 31-én átadott impo-
záns Dunakeszi Diáknegyedben 

több száz ünneplőbe öltözött Lányis di-
ákot és tanáraikat, az oktatókat, a jeles 
eseményen jelenlévő szülőket köszön-
tő Dióssi Csaba polgármester csodála-
tos pillanatnak nevezte az iskola életé-
ben a második tanévnyitót, melyet már 
új otthonukban, a Dunakeszi Diákne-
gyedben tarthatják.

– Várostörténeti eseménynek lehe-
tünk részesei, hiszen Dunakeszi – a ta-
valy megalakult – első technikuma a 
második tanévet ebben csodálatos okta-
tási centrumban kezdheti el. Jól mutatja 
a jelentőségét az is, hogy Dunakeszinek 
korábban csak egy középiskolája volt, az 
1963-ban alapított gimnázium, amely-
nek 27 évet kellett várnia arra, hogy saját 
épületben működhessen. Nektek kedves 
diákok csak egy évet kellett várni erre a 
nagyszerű pillanatra – emelte ki a város-
vezető, aki köszöntőjét azzal folytatta, 
hogy a kis, és nagy közösségek, egy nem-
zet összetartozásának egyik legmagasz-
tosabb szimbóluma a zászló, melynek a 
történelmünkben, az életünkben min-
dig kiemelkedő jelentősége van.    

– A zászló a közösség összetartozá-
sának szimbóluma, melyen ugyan raj-
ta van az iskola jelképe, de ma még egy 
nyitott könyv, amit ti fogtok teleírni. És 
az, hogy kinek mi fog eszébe jutni er-
ről a zászlóról a jövőben, az a munka, az 
a tanulás, az a tevékenység, ami itt fo-
lyik a technikumban, az fogja megtöl-
teni tartalommal – jelentette ki a város 

polgármestere, aki köszönetet mondott 
mindazoknak, akik a diáknegyed fel-
építésén dolgoztak, a pedagógusoknak, 
akik sokat tettek azért, hogy iskolájuk 
új épületében kezdhesse el a 2024/25-
ös tanévet.

– A jövőhöz sok sikert kívánok! Azt 
hiszem, hogy nagyon fontos Magyaror-
szágnak, nagyon fontos Dunakeszinek, 
hogy sok jó képességű, szorgalmas, 
képzett ember szolgálja a városát és ha-
zánkat – hangzott Dióssi Csaba ünne-
pi jó kívánsága, aki ezt követően átadta 
Szekeres-Joó Eszter igazgatónak az is-
kolának adományozott zászlót, melyet 
együtt emeltek magasba hatalmas taps 
kíséretében.

– A diákok között nemcsak iskolán 
belüli, hanem iskolák közötti barátsá-
gok is születtek. A továbbiakban is kéz 
a kézben, egymást segítve szeretnék 
élni mindennapjaikat, hiszen a közös-
ség ereje fontos, legyőzhetetlen – hall-

ÜNNEPÉLYES TANÉVNYITÓ 
Dunakeszi első technikumában

A kiemelkedő várostörténeti 
eseményhez méltó ünnepé-

lyességgel vette kezdetét Du-
nakeszi első technikumában, 
a Váci Szakképzési Centrum 

Lányi Ferenc Technikum 
és Szakképző Iskolában a 

2024/2025-ös  tanévnyitó, 
melyen a Himnusz közös 

eléneklését követően Dióssi 
Csaba polgármester zászló-

val ajándékozta meg az is-
kola közösségét. Tanévnyitó 

beszédet Szekeres-Joó Eszter, 
a második tanévet elkezdő 

technikum és szakképző 
iskola igazgatója mondott.

Dióssi Csaba polgármester zászlót 
ajándékozott a technikumnak, melyet 
Szekeres-Joó Eszter igazgató vett át

Az igazgató asszony 
kézfogással köszöntötte 

az elsős diákokat

Föedlné Bedők 
Gyöngyvér 

igazgatóhelyettes

Szekeres-Joó Eszter igazgató
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hattuk a rendezvény háziasszonyától, 
Föedlné Bedők Gyöngyvér igazgatóhe-
lyettestől. Ezt szimbolizálta az ősi nor-
vég vers is, melyet Hável Sára, a IV. Béla 
Király Gimnázium 10. évfolyamos ta-
nulója és Bartal Kristóf, a Váci Szak-
képzési Centrum Lányi Ferenc Tech-
nikum és Szakképző Iskola 10. évfolya-
mos tanulója tolmácsolt nagy sikerrel.

– Ezek vagyunk mi! – kezdte beszé-
dét elérzékenyülve Szekeres-Joó Esz-
ter, a Váci Szakképzési Centrum Lá-
nyi Ferenc Technikum és Szakképzé-
si Iskola igazgatója, aki elismeréssel 
a hangjában méltatta a két versmon-
dó diákot, az iskola közösségének ösz-
szefogását, melynek eredményeként 
221 tanulóval és 28 pedagógus kollé-
gájával együtt ünnepélyes keretek kö-
zött kezdhetik el az új tanévet a diák-
negyedben.

A diákok, a szülők és Zentai Kati, a 
velük együtt a diáknegyedben működő 
IV. Béla Király Gimnázium igazgatója 
köszöntése után úgy fogalmazott, hogy 
a szombaton tartott Nemzeti Tanévnyi-
tó után nehéz megszólalni és azt felül-
múlni.

– Fantasztikus eseménynek lehet-
tünk részesei, hiszen átadták hivatalo-
san is a Dunakeszi Diáknegyedet, fel-
szentelték az épületegyüttest, miniszte-
rek és miniszterhelyettes urak, valamint 
Dióssi Csaba polgármester úr indítot-
tak el bennünket utunkon. A mai reg-
gel azonban csak a miénk. Mondhat-
nám úgyis, „szűk családi” körben, és 
bár a létszám miatt nem helytálló a ki-
fejezés, az érzésem mégis ilyen.

Egy diáknegyedes Lányis közösség 
indul most útjára. És ennek a közösség-
nek tagjai vagyunk mindannyian tanu-
lók, oktatók és szülők egyaránt. Mitől 
leszünk egy közösség? Közösek a célja-
ink, segítjük és támogatjuk egymást az 
elvégzendő feladatokban, a mindennapi 

kihívásokban, és együtt örülünk majd a 
sikereinknek.

Mondhatnám azt is a lecke fel van 
adva. Esélyt kaptunk arra, hogy ebben 
a Magyarországon egyedülálló oktatá-
si intézményben taníthassunk és tanul-
hassatok. Most rajtunk a sor, hogy meg-
mutassuk, méltók és képesek vagyunk 
arra, hogy helytálljunk és megfelel-
jünk a magas elvárásoknak. Hiszem, 
hogy képesek vagyunk rá, EGYÜTT.  
A szakképzés folyamatos megújulása, 
fejlődése és lehetőségei lehetővé teszik 
számunkra, hogy sikerre vigyük isko-
lánkat – mondta a jövőbe vetett hittel és 
elszántsággal.

Hankó Balázs kultúráért és innová-
cióért felelős miniszter szombaton el-
hangzott ünnepi köszöntőjéből idézve 
kiemelte: „Célunk, hogy fiataljaink ér-
tékelvű a kor kihívásaira felkészítő ne-
velésben, oktatásban részesüljenek. A 
szakképzés, a szakma identitást is ad, 
mely büszkeséggel tölt el, mert ez által 
válik hivatássá a tudás és az ismeret.”

Szekeres-Joó Eszter szerint a fiata-
lok szakma választása az elköteleződés 
szép példája, amely mellé az iskola pe-
dig a naprakész tudást, a modern inf-
rastruktúrát, a kimagasló, jól felszerelt 
laborokat, a kulturális és sportprogra-
mok rendezésének műszaki, technikai 
feltételeit biztosítja.

„A tudás megszerzéséhez miden 
szükséges digitális eszközt biztosítunk 
tanulóink számára, így amikor a mo-
biltelefonok használatát mellőzük a ta-
nítási idő alatt nem a digitalizáció útjá-
ba kívánunk állni, hanem azt biztosíta-
ni, hogy figyelmüket az érdemi tanulás-
ra fordítsák” – hangsúlyozta napjaink 
egyik aktuális kérdésére is utalva.

Majd így folytatta: „Nekünk kell ki-
jelölnünk azokat az alapértékeket, me-
lyek hosszú időre meg fogják határoz-
ni ennek az intézménynek a szellemi-

ségét és az oktatásban elfoglalt helyét.” 
A névadó Lányi Ferenc, az 1926-ban 
alapított Dunakeszi Járműjavító első 
igazgatójának kiemelkedő tevékenysé-
gére utalva kijelentette, hogy a legen-
dás hírű igazgató munkássága mérv-
adó számukra az értékteremtésben, ha-
gyományaik kialakításában.

– Közel száz év telt el azóta, hogy Du-
nakeszin megkezdte munkásságát, és 
dolgozott annak fejlődéséért, a fiatalok 
oktatásáért, a családok jobblétéért, a kul-
túra és a sportélet megszervezéséért. Az 
ő élete, hite, céljai, elvégzett munkája és 
embersége legyen minta iskolánk nagy 
családjának minden tagja számára.

Kívánok mindannyiunknak sok 
erőt, jó munkát és sikeres tanévet – zár-
ta tanévnyitó beszédét Szekeres-Joó 
Eszter, aki a tavaly útjára indított szép 
hagyományként igazgatói kézfogással 
avatta Lányis diákokká a kilencedikes 
tanulókat.  

A Szózat közös eléneklése után a 221 
diák és a tantestület tagjai elfoglalták a 
diáknegyed európai színvonalú tanter-
meit, hogy elkezdjék önmaguk és az is-
kola történelmének írását…

Vetési Imre
Fotó: Kovács Zsolt

Hável Sára és 
Bartal Kristóf
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körzeti 
képviselőink jelentik

Kérem, engedjék meg, hogy röviden 
összefoglaljam a révdűlői körzet el-
múlt havi eseményeit, történéseit.

Ez a nyár sem telt tétlenül: felújítot-
tuk a Bárdos Lajos Általános Iskola és 
a Kőrösi Csoma Sándor Általános Is-
kola ebédlőjét és tálalókonyháját, így 
a gyerekek rendezettebb, gusztuso-
sabb környezetben ebédelhetnek.

Augusztus 26-án elindultak a Ma-
gyarság Sporttelep Fő úti bejáratá-
nak a felújítási munkálatai. Itt a régi, 
több évtizedes beton burkolatot cse-
réljük térkövezett burkolatra. A fej-
lesztés során a buszmegállóig tartó 
Fő úti járdaszakaszt is felújítjuk majd. 
A munkálatok e sorok írásának idő-

pontjában is folynak, de remélhető-
leg az újság megjelenés idején már 
befejeződnek. A felújítással a sportte-
lep bejárata funkcióját tekintve is át-
alakul majd: első sorban a gyalogos 
és kerékpáros közlekedésre kerül a fő 
hangsúly és a gépjárműforgalom - a 
balesetveszélyes ki- és behajtás miatt 
is – átkerül a parkolókkal ellátott Só-
lyom utcai bejárathoz. A Fő úti bejá-
ratra pedig sorompó fog kerülni és a 
behajtás engedélyköteles lesz.

Augusztus 26-án átadásra került az 
M2 elkerülő útja a Diáknegyed felé. 
A Klapka utca - Sólyom utcánál lévő 
csomópontban a közlekedési lám-
pák működnek és működésbe lépett 
a lámpás gyalogátkelő a Magyarság 
Sporttelep Sólyom utca bejáratánál 
is. A 2-es számú Fő úttal párhuzamos 
út megnyitása nemcsak a Diákne-
gyed megközelítését segíti, hanem 
komoly segítséget nyújt a forgalom-
szervezésben, a városból való ki- és 
beközlekedésben is.

A Diáknegyed megnyitásával fel-
értékelődött a Fő út – Sólyom utca 
kereszteződése, amelyet az önkor-
mányzat szeretne fejleszteni: lámpás 
gyalogátkelő építése a Fő úton jár-
dakapcsolattal és a Sólyom utcában, 
valamint jobbra kanyarodó sáv építé-
se a Tesco-ból a Fő útra.

Augusztus 31-én átadásra került 
a Diáknegyed épületegyüttese: két 
középiskola, két sportcsarnok és két 
sportpálya. Az épületátadáson kívül 
sor került a Nemzeti Tanévnyitó ün-
nepségre is: szeptembertől ötszáz 
diák kezdi meg a tanulmányait a két 
most induló középiskolában. Jelen 
pillanatban ez Magyarország legna-
gyobb közoktatási fejlesztése, amely 
lehetőséget nyújt arra, hogy min-
den évben háromszáz család számá-
ra legyen helyben elérhető jó minő-
ségű középiskolai oktatás. Az uszo-
dát a Nemzeti Sportügynökség vette 
át üzemeltetésre, jelenleg a dolgozói 
létszám feltöltése zajlik. Nagyon bí-

zunk benne, hogy már szeptember-
ben átadásra kerülhet az intézmény.

Szeptember első napjaiban a Bár-
dos Lajos Általános Iskola udvarán 
mintegy száz négyzetméteren egy ál-
latbarát liget telepítése valósult meg. 
A fejlesztés célja egy madarakat, pil-
langókat, sünöket csalogató zöldfelü-
let telepítése volt nem utolsó sorban 
a Bárdosos gyermekek közvetlen is-
kolai környezetében. Az akció a K&H 
Bank anyagi és a 10 millió Fa közösség 
szakmai együttműködésével valósult 
meg. Bízom benne, hogy miközben a 
diákok jobban érzik majd magukat a 
zöldebb környezetben, a természet-
hez való viszonyuk is formálódik.

A hónap folyamán két babacsoma-
got kézbesítettem. Isten hozta a Dor-
kát és Olivért a közösségünkben!

Észrevételeit, javaslatait várom a 
csoma.attila.kepviselo@gmail.com 
e-mail címen.

Csoma Attila
1. sz. választókörzet 

képviselője

RÉVDŰLŐ – AHOL A TERMÉSZET ÉS EMBER TALÁLKOZIK

Új gyalogátkelők épülnek a 
Budai Nagy Antal – Táncsics utca 
kereszteződésben
Befejeződött a Budai Nagy Antal 
– Táncsics – Martinovics utcák ke-
reszteződésének átalakítása. A kivi-
telezés alapvető célja volt a keresz-
teződés biztonságosabbá tétele. A 
munka magában foglalta 3 gyalogát-
kelőhely kialakítását, az érintett jár-
dák akadálymentesítését, a belátha-
tóság növelését és biztonsági korlá-
tok kihelyezését. A jelenlegi tanuló 
időszakban rendkívül fontos, hogy 
az arra közlekedők figyeljenek az új 
közlekedési szabályokra. Ehhez nagy 
türelmet kérünk az arra járóktól.

Megújul a Magyarság Sporttelep 
régi bejárata
Megvalósul a Magyarság Sporttelep 
Fő úti bejáratának felújítása. Ez idő 

alatt ez a kapu nem használható, sem 
gyalogosan, sem járművel, az építési 
terület le lesz zárva.
A kivitelezés során nagy teherbírású 
térkő felületet kap a bejárat, valamint 
szélesebb ráfordulási sugár biztosítá-
sával könnyebbé válik a közlekedés. 
Az északra lévő Fő út, Rév út busz-
megállóig vezető járda és a busz-
megálló deformált és töredezett asz-
falt felülete is felújításra kerül. Ezzel 
elkészül a Jézus Szíve-templomtól 
teljes hosszban összefüggő, felújított 
járda a Fő út keleti oldalán. A Sport-
telepre látogatók ez idő alatt a Só-
lyom utcai parkolóban és kapukon, 
valamint a Sporttelep keleti olda-
lán lévő, újonnan épített útról - vas-
út mellett - nyíló parkolóban és ka-
pukon tudják megközelíteni a Sport-
telepet.

A Bárdos iskola udvarának 
felújítása
Tavaly ősszel Szőke Endre igazgató úr-
ral közösen elhatároztuk, hogy pályá-
zati forrásból felújítjuk a Bárdos isko-
la felsős udvarát. Bár az iskolák fenn-
tartója már nem az önkormányzat, 

hanem az állam, alapelvünk, hogy a 
dunakeszi iskolákba a dunakeszi gye-
rekek járnak, ezért minden lehetősé-
get megragadunk, hogy segíteni tud-
juk a pedagógusok, a gyerekek és a 
szülők életét. A sikeres pályázatot kö-
vetően júniusban az udvar felújításá-
nak első ütemére került sor. Emellett 
jó hír, hogy a K&H és a 10 millió Fa Ala-
pítvány támogatásával egy állatbarát 
ligetet is kapott az iskola.

Megújult a Kőrösi 
és a Bárdos ebédlője
Tavaly új étkezőbútorokat kapott 
a Bárdos iskola, és még akkor elha-
tároztuk, hogy az ebédlő felújítá-
sa nem várhat, ezért a nyári szünet-
ben megújult az étteremrész, csak-
úgy, mint a Kőrösi iskolában. Ren-
geteg pozitív visszajelzés érkezett 
ezzel kapcsolatban, hogy a gyere-
kek egész máshogy élik meg az ebé-
delést, jobban ízlik a falat. Használják 
egészséggel.

Egészségház építése
Egészségházunk építése ütemezet-
ten halad. A Fő út és a Cserkész utca 

sarkán lévő régi pszichiátriai épü-
let helyére új épület épül, amelyben 
fogorvosi és gyermekorvosi rende-
lő, valamint a védőnői körzetek kap-
nak helyet. 

Babacsomag
Nagy örömömre szolgál, hogy ismét 
babaköszöntő csomagot vihettem el 
három családhoz. Isten hozta András 
István, Lotti Éva és Marcell nevű lakó-
társainkat városunkban.

Munkálatok a körzetben
A korábban jelzett úthibákat a kivite-
lező ütemezetten javítja. Az úthibák-
kal kapcsolatban arra kérem kedves 
lakótársakat, hogy jelezzék számom-
ra a lenti elérhetőségemen. Én ma-
gam is folyamatosan jelentem be az 
úthibákat. 

 
Észrevételeiket, javaslataikat tovább-
ra is várom az alábbi elérhetősége-
ken: 
Email: joszabo61@gmail.com Levele-
zési cím: 2120 Dunakeszi, Fő út 25.  

 Szabó József 
3. számú választókörzet 

képviselője

TISZTELT LAKÓTÁRSAIM!
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Sajnos továbbra is komoly problémát 
okoz a hirtelen érkező nagymennyisé-
gű csapadékvíz a Barázda utca 11. la-
kóinak. A 08.18-ról 19-re virradó éjsza-
ka folytán az egyik pillanatról a másik-
ra öntötte el a pincét – 60 cm-es magas-
ságban –, ahol az előzőleg ott parkoló 
gépkocsit szerencsére még időben si-
került kiszabadítani a víz fogságából. Az 
ünnep miatt csak 21-én tudtam intéz-
kedni, melyben a Barázda utcai aknák 
tisztítását, majd az osztály illetékesének 
intézkedését kértem

- A Barázda utca 12. tulajdonosa az in-
gatlanja előtt kettéhasadt akácfa kivá-
gása érdekében kérte segítségemet. A 
szemle végeztével a főkertész asszony-
nak címeztem megkeresésemet az el-
öregedett és töredezett akácfa kivágá-
sával kapcsolatban. Érdeklődésemre 
Tóth Eszter tájékoztatott, hogy a szem-
le során a bejelentő hölgynek jelezte, 
hogy egy gallyazási kérelmet kell kitöl-
teni, majd ezt követően történhet meg, 
intézkedése.

- A Zrínyi utca 24. tulajdonosa meg-
keresésében jelezte, hogy a vihar kö-

vetkezményeként 30-40 cm magasság-
ban ellepte a víz az ingatlan lábazatát. 
Fotók kíséretében ismét az illetékesnek 
címeztem a beadványt, egyben a hely-
szín vizsgálatát kértem. Mivel egy fo-
lyamatban lévő ügyről van szó, ezért is-
mételten kértem a kérelmező hölgy és 
a szomszédságában lévő ingatlan előtt 
a K szegély építésével kapcsolatos in-
tézkedést, pontosan a Zrínyi u. 24-26. 
sz. előtt 

- Továbbra is vihar okozta problé-
ma, melyet a Batthyány utca 2/B tulaj-
donosa jelzett. A bejelentő a baleset-
veszély elkerülése érdekében keresett 
meg, mivel a vihar miatt a páratlan ol-
dalon lévő elöregedett akácfák galy-
lyai letöredeztek és az erős szél miatt 
a páros oldalon parkoló autók közelé-
be zuhantak. Kérése a szemközti olda-
lon 4 db elöregedett akácfa kivágása 
a Batthyány utca 1-3/A előtt. A szem-
le során került tudomásomra, hogy az 
ott lakó hölgy is jelezte a hivatal felé 
fakivágási kérelmét. Megkeresésemet 
a főkertész asszony felé jeleztem írás-
ban. Tóth Eszter érdeklődésemre tájé-
koztatott, hogy a szemle alkalmával 
az ott élő hölgyet kérte, hogy nyújt-
son be egy fakivágási kérelmet, majd 
ezt követően az engedélyezés jóváha-
gyására is sor kerülhet                      

- Zápolya utca 10. előtt megsüllyedt 
a szennyvíz aknafedél, ezért Galovics 
Péter a váci DMRV műszaki ügyintéző-
jének címeztem a kérelmet. Elsőként a 
helyszín vizsgálatát, majd a helyreállí-
tással kapcsolatos intézkedését kértem. 
Válasz mailjében jelezte, hogy a fedlap 
cseréjére kizárólag akkor kerülhet sor, 
ha a fedlap körüli kb. 10 m2-es területet 
az önkormányzat helyreállítja. A hiba 
megszüntetése érdekében az osztály il-
letékeséhez fordultam

- A Vadász utca 8. előtti aknafedél kö-
rül megsüllyedt aszfalt helyreállítását a 
Penta Kft. munkatársai elvégezték 

- A Klapka utca 30. előtti kétgyűrűs 
szikkasztókút lehelyezését a Penta Kft. 
alvállalkozója a Vivarmax Kft. munka-
társai két nap alatt elvágezték. Gyors és 
tisztességes munkát végeztek, mely vé-
gett az ott lakó hölgy elégedettségét 
fejezte ki

- A Mátyás király u. 5. lakója az ingat-
lanja és a szomszéd ingatlan határán ta-
lálható aknafedél zörgése miatt kere-
sett meg, mivel a fedélen áthaladó gép-
járművek forgalma miatt nem tud pi-
henni. A kérelmező hölgy nyugalma 
érdekében az osztály illetékesének in-
tézkedését kértem 

- A Rákóczi út 58/A tulajdonosa egy 
piros virágú galagonya telepítését sze-

retné, mely végett fásítási kérelmét a fő-
kertész asszony felé továbbítottam 

- Előzőleg Faludi Botond tájékoz-
tatott, hogy a terv dokumentáció be-
nyújtása az engedélyeztetésre 07.12-
én megtörtént, mely folyamat kb. 30 
napot vesz igénybe. Ha a tervező be-
szállítja a dokumentációt, azt követő-
en kérnek az abban szereplő munká-
latokra indikatív ajánlatot. Az ajánlat 
összege alapján dönt a városvezetés a 
zebra megvalósításáról, illetve annak 
időpontjáról. A másfél hónap eltelté-
vel írásban érdeklődtem Keller Anikó 
aljegyző asszonytól, hogy hol tartunk a 
„zebra” kialakításában – megtörtént-e 
az árajánlat kérése, hogy döntött a vá-
rosvezetés stb. –, illetve várható-e, 
hogy lesz-e egyáltalán gyalogos átke-
lőhely, és ha igen, akkor milyen idő-
pontra lehet számítani?

- Egyedi közvilágítási hiba mindösz-
szesen három helyen, míg szakaszos 
hibák nyolc utcában keletkeztek, mely 
utóbbit a viharos időjárás okozott. A 
szakaszos hibák megszüntetésre három 
alkalommal volt szükség 

Üdvözlettel:  Hircz Tamás
6. sz. választókörzet 

önkormányzati
képviselője

SOK HELYEN OKOZOTT GONDOT A HÓ KÖZEPÉN ÉRKEZETT ÉJSZAKAI VIHAR

TÖRTÉNELMI LÉPTÉKŰ BERUHÁZÁS VALÓSULT MEG DUNAKESZIN

Programiroda vezetőként az utolsó 
rendezvényem volt az idei Dunakeszi 
Feszt. Hat évet zárok most, de „csak” 
azért, mert polgármester úr új felada-
tokkal bízott meg, a programszerve-
zés koordinálása pedig teljes embert 
kíván. Selmeczi-Nyikos Nikoletta ve-
szi át a helyem, aki szakmai hátterét 
tekintve továbbra is garantálja majd 
a minőségi kikapcsolódási lehetősé-
geket a dunakeszieknek. Az új meg-
bízatásom azonban nem akadályoz 
meg abban, hogy maradjak a 9-es 
körzet önkormányzati képviselője, 
így továbbra is mindent megteszek 
a Toldi-Tóváros lakóövezet ügyeiért.

Egyik legkedvesebb feladatom, 
amikor babacsomagot vihetek ki. 
Szeptemberben két családot is meg-
látogathattam az Önkormányzat 
ajándékával. Ezúton is üdvözlöm a 
legkisebbeket, Isten hozta őket is Du-
nakeszin! De nemcsak kisbabákat kö-
szönthettem, hanem a 95 éves Ilona 
nénit is, körzetünk lakóját. Megtisz-
teltetés volt számomra a találkozás. 
Isten éltesse még sokáig Ilona nénit!

Az elmúlt hetekben és az újság ha-
sábjain is sokat foglalkoztunk és fog-
lalkozunk most is azzal, hogy szept-
ember 1-től megkezdődik a diákélet 
és az oktatás a Dunakeszi Diákne-
gyedben. Büszkeséggel tölt el, hogy 
részese lehettem ennek a történelmi 
beruházásnak az előkészületektől a 
szalagátvágásig. Csak polgármester 
úr szavait tudom ismételni, kívánom, 
hogy a tanulók tudjanak élni a kapott 
lehetőséggel és sikeres felnőttek-

ké váljanak. Az uszoda is hamarosan 
nyit, amint tájékoztat bennünket az 
üzemeltető Nemzeti Sportügynök-
ség, azonnal megosztjuk ezt a duna-
kesziekkel.

Sűrű volt az augusztus, nagy sike-
re volt a II. Dunakeszi Borsétánynak 
és A Szent Korona országa című ora-
tórium augusztus 20-i ősbemutatójá-
nak. Nagy dolog az a városnak, hogy 
egy ilyen monumentális mű Dunake-
sziről indul útjára. Sok sikert kívánok 
a továbbiakhoz az alkotóinak. 

Sok volt a nyáron az eső miatti kár-
mentés, most pedig itt az árvíz, ami 
az előrejelzések szerint a hét végén 
tetőzik a 2013-as rekord méretű 891 
cm-hez közeli vízszint magasságon. 
A védekezéshez szükséges előké-
születeket időben megkezdtük, a he-
lyi operatív törzs naponta többször 
tart egyeztetéseket a vízügyi szak-
emberekkel, a homokzsákok tölté-

sét önkéntesek segítségével végzik 
a Dunakeszi Közüzemi Nonprofit Kft. 
munkatársai. A lezárásokról, korláto-
zásokról a városi online fórumokon 
folyamatos a tájékoztatás. Dunake-
szi ismét összefog, köszönjük, hogy 
bármi legyen is a téma, számíthatunk 
Önökre.  

 Elérhetőségeim: 
alpolgarmester@dunakeszi.hu

Telefon: +36 70 338 0761
Facebook: Sipos Dávid

Sipos Dávid  alpolgármester
9. sz. választó-kerület képviselője
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körzeti 
képviselőink jelentik

Szeptember eljöttével elindult a 
városunkban is a tanítás, de az idei 
nem egy szokásos iskolakezdés volt, 
hiszen elkészült a várva várt és egy-
ben az ország legnagyobb középis-
kolai beruházása. Megnyitotta tehát 
a kapuit Dunakeszi Diáknegyed. 
1500 diáknak kínál modern oktatási 
körülményeket. Gimnáziumot, tech-
nikumot és szakképző iskolát foglal 
magába. Tetszetős közösségi terek, 
sportcsarnok és uszoda várja a diá-
kokat. Külön öröm, hogy több alagi 
család gyermeke(i) járnak már oda. 

Sok örömöt kívánok a tanuláshoz és 
a tanároknak a tanításhoz. 

Túl vagyunk egy nagyon sikeres 
Dunakeszi Feszten, ahol idén is neves 
előadók léptek fel a Katonadombon. 
Városunk vendége volt - többek kö-
zött - T.Danny, Valmar, Irie Maffia, 
Rúzsa Magdi, Korda György és Ba-
lázs Klári. Több alagi lakos is jelezte 
nekem, hogy szuper szervezés volt, 
köszönet érte. 

Történelmi siker volt Pálos Péter 
bronzérme a Párizsi Paralimpián, 
ezzel a kiváló sportember a Városi 
Sportegyesület Dunakeszi (VSD) első 
paralimpiai érmét szerezte meg. Gra-
tuláció Péternek és edzőjének, Marsi 
Mártonnak a szuper teljesítményhez, 
a bronzéremhez. A paralimpiai csapat 
egyébként 5 arannyal, 6 ezüsttel és 4 
bronzzal zárta a párizsi tornát. 

Többen érdeklődnek munka 
után, ezért szeretném jelezni, hogy 

a Facebook-oldalamon én is meg 
szoktam osztani a városi, intézményi 
és egyéb álláshirdetéseket, melyek 
mindig tartalmazzák hogy a munká-
val kapcsolatban kit kell keresni. A 
mostani írásos beszámolóm végén a 
QR kód a Facebook-oldalamra vezet, 
de ha a közösség oldal keresőjébe va-
laki beírja: juhaszadamdunakeszi, ott 
is megtalálja időszakonként az állás-
lehetőségeket. Bátran ajánlom továb-
bá a dunakeszi.hu oldalt, ahol szintén 
közlik az álláshirdetéseket.

 Szerencsére hetente többen ke-
resnek különböző alagi ügyekkel, 
melyeket napi szinten intézek, csak az 
elmúlt napokból néhány: Gondosóra 
regisztrációban segítettem a Munká-
csy Mihály utcában, itt szeretném fel-
hívni immár sokadszor a figyelmet a 
Gondosórára, amely ingyen igényel-
hető 65 év feletti lakótársainknak, a 
készülék életet menthet. Kérdésük-

kel, forduljanak hozzám bizalommal, 
segítek az igénylésben is. 

Lakossági egyeztetésen voltam a 
Rákóczi úton és a Széchenyi úton is. A 
több ügy, több időt igényel, de mind-
egyik megoldására sor fog kerülni. 
Keressenek továbbra is bizalommal. 
Az egyik legkedvesebb feladat két 
babacsomag kézbesítése volt: Isten 
Hozta Alagon Hannát és Millát. Sok 
egészséget és boldogságot kívánok a 
babáknak és a szülőknek. 

Juhász Ádám  
Dunakeszi Alag városrész 

alpolgármesteri megbízottja
juhasza@dunakeszi.hu

+36 70 797 9054

TISZTELT ALAGI LAKOSOK!

Az elmúlt időszakban sok fontos 
esemény történt városunkban. Ezek 
közül kiemelkedik a Dunakeszi Di-
áknegyed megnyitó ünnepsége. 
Augusztus 31-én megtörtént a DDN 
ünnepélyes megnyitója és a XV. 
Nemzeti Tanévnyitó. Az ünnepi ese-
ményeken a tervezőkön, kivitelező-
kön és a város vezetőin kívül több 
miniszter és államtitkár is részt vett 
illetve beszédet mondott. Büszkék 
lehetünk arra, hogy Magyarország 
legnagyobb oktatási beruházása öt 
év összehangolt kemény munkájá-
nak eredményeként városunkban 
két új középiskola nyitotta meg 

kapuit az általános iskolákból érke-
ző gyerekek előtt. A IV. Béla Király 
Gimnázium és a Váci SZC Lányi Fe-
renc Technikum és Szakképző Iskola 
1500 gyerek számára biztosít magas 
szintű képzést, ami korunk által el-
várható legkorszerűbb körülményei 
között történik, valamint megte-
remti a sokrétű sportolási lehetősé-
get a tanulók részére a szabadtéri 
sportpályák, a két sportcsarnok és 
az uszoda átadásával. A gyerekekek 
képzésén kívül a felnőttképzések is 
elindulnak, ahol piacképes szakmák 
elsajátítását biztosítják a résztve-
vők számára. A képzések ingyene-
sek, érettségire épülnek, délutáni 
és online órákkal valósulnak meg. 
A jelenleg elérhető képzések a 
szoftver fejlesztő- és tesztelő, az 
infokummikációs hálózatépítő- és 
üzemeltető technikus, az óvodai 
nevelő és a pénzügyi- és ügyviteli 

ügyintéző szakokon indulnak meg 
már az idei tanév kezdetén. Sikeres 
tanulást kívánok mindenkinek!

Fantasztikus bemutató előadásnak 
lehettek tanúi augusztus 20-án a Ka-
tonadombra kilátogatók. A Szent Ist-
ván-napi ünnepség keretében bemu-
tatták “ Szent Korona országa” orató-
riumot, melynek producere, és egyik 
szövegírója Kaszás Géza színművész 
és rendező, a zeneszerzője Gulyás 
Róbert. A Dunakeszi Szimfónikus Ze-
nekar és a közel 200 fős kórus előadá-
sában szólalt meg a mű, fantasztikus 
élményt nyújtva a közönségnek.

Szeptember 6-a és 8-a között ismét 
a Katonadombon került megrende-
zésre a a Dunakeszi Feszt. A progra-
mok igen nagy számú közönséget 
vonzottak a szép időben. A gyerekek 
számára interaktív és fejlesztő foglal-
kozások, kincskereső játékok és ter-
mészetesen az óriáskerék, dodzsem 

és még számos más játék nyújtott 
önfeledt szórakozást. Az esti koncer-
teken pedig, a teljesség igénye nélkül 
a Valmar, a Lotfi Begi, az Irie Maffia, 
Rúzsa Magdi, Korda György és Balázs 
Klári a felnőtteknek és persze a velük 
lévő gyerekeiknek is kitűnő szórako-
zást biztosított.

Kedves Lakótársak!
Ez a képviselői beszámoló az utolsó, 
amely a Dunakeszi Polgár oldalain 
megjelenik tőlem. Eltelt öt év, önkor-
mányzati egyéni képviselői mandá-
tumom a szeptember 30-án megszű-
nik. Október 1-től új önkormányzati 
képviselője van körzetünknek. Kö-
szönöm Önöknek az elmúlt öt évet, 
új önkormányzati képviselőnknek 
pedig sikeres, jó munkát kívánok!

Bilinszky Ferenc
5. vk. önkormányzati

képviselő

TISZTELT DUNAKESZIEK! TISZTELT LAKÓTÁRSAK!
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körzeti 
képviselőink jelentik

Tisztelt Választókerületiek, 
kedves Dunakesziek!

Többen is jelezték a közelmúlt-
ban, hogy a körzetünkben egy kék 
színű Ford típusú kisteherautó és az 
utasai a megszokottól eltérő módon, 
gyanúsan, a társasházak bejáratait 
vizsgálták. Szerencsére értékelhető 
fénykép is készült róluk, egyeztet-
tem a kapitányságvezető őrnagy 
asszonnyal és a rendszám alapján 
kiderült, hogy a Dunakeszi Rendőr-
kapitányság kollégái már többször 
igazoltatták és ellenőrizték az autót 
és az utasait a városunkban. A férfi-
ak ács, tetőfedő szakmunkások és a 
munkájuk reklám hirdetéseit helyezik 

el a társasházi levelesládákban. A Du-
nakeszi Rendőrkapitányság kollégái 
tisztelettel kérik, hogy ha gyanúsan 
viselkedőt észlelnek, akkor ne csak a 
közösségi médiában jelezzék, hanem 
a hivatalos csatornákon keresztül a 
Rendőrkapitányság részére is a gyor-
sabb és hatékonyabb rendőrségi in-
tézkedés elősegítése érdekében. Egy 
fiatal hölgy is jelezte nekem, hogy 
feltűnt neki - szakmai ártalom -, hogy 
rendszeres időközönként és azonos 
időpontban az Algimajori úton lévő 
Téli Pálya kerítésénél egy ismeretlen 
fiatal férfi várakozik és a telefonján 
jegyzetel. Többször próbált vele kap-
csolatba lépni, hogy megkérdezze 
a szokatlan viselkedés okát. A fiatal 
férfi minden egyes alkalommal a kerí-
tésen lévő nyíláson keresztül bement 
a Téli Pályára, amikor látta hogy köze-
lednek felé. Oda természetesen már 
nem követte a lakótársunk. A napok-

ban viszont egy itt lakó rendőrnek 
sikerült a férfin számon kérni a szo-
katlan viselkedését. A férfit Andrej-
nek hívják és bolgár nemzetiségű, a 
Lóversenypályán dolgozik egy tréner 
mellett. Ezt megerősítették később 
számomra a Lóversenypályáról is. A 
férfi cselekedete nem ütközik sem-
milyen jogszabályba, de mivel nem 
életszerű, és az itt élőkben riadalmat 
okoz, ezért egyeztettem ebben az 
ügyben is az őrnagy asszonnyal. Így 
az írásos feljelentést követően a Du-
nakeszi Rendőrkapitányság kollégái 
együttműködésében az Idegenren-
dészettel ellenőrizni fogják a férfi 
közvetlen környezetét és az itt tartóz-
kodásnak a jogi hátterét. 

A használt ruhákat eddig a Tesco 
parkolókban lévő, segélyszolgálatok 
által üzemeltetett konténerekben le-
hetett letenni. Ez a lehetőség sajnos 
megszűnt. A Repülőtéri úton lévő 
szelektív szigetnél, amit a Közterület 
Felügyelet kamerával is ellenőriz, ti-
los letenni a nem oda való hulladékot.

Egy figyelmes lakótársunk jelezte, 
tisztelettel köszönjük neki, hogy a kör-
zetünkben lévő Határ út és a Rákóczi 
út kereszteződésében síkos szennye-

ző anyag került az úttestre. Juhász 
Ádám – Dunakeszi Alag városrész al-
polgármesteri megbízottja értesítette 
a Dunakeszi Közüzemi Nonprofit Kft-t, 
én pedig a helyszínen, valamint a Toldi 
és a Határ út sarkán is semlegesítet-
tem az úttestre került gázolajat. Tisz-
telettel köszönöm a jelzést és a Köz-
üzemi Kft. kollégájának a segítségét. 

Idén immár 13. alkalommal ren-
dezte meg a Programiroda a Dunake-
szi Fesztet. Most nem a mi körzetünk-
ben lévő repülőtéren, hanem a régi 
helyszínen, a Katonadombon volt a 
rendezvény. Gratulálok a szervezők-
nek és a rendezőknek ismét fantaszti-
kus előadók voltak a színpadon.

Letelt az első öt éves városi ön-
kormányzati képviselői mandátu-
mom. Őszinte tisztelettel köszönöm 
mindenkinek a támogatását és az 
együttműködését abban, hogy haté-
konyan tudtam a körzetünkben és a 
városunkban élőket szolgálni. Októ-
berében már a júniusban megválasz-
tott új képviselő-testület tagjaként 
fogom tovább folytatni ugyan ilyen 
hatékonyan a munkámat, melyben 
továbbra is számítok az önök segítő 
együttműködésére.

Pethő Krisztián
8. számú választókörzet

önkormányzati 
képviselője

TISZTELT VÁLASZTÓKERÜLETEK, KEDVES DUNAKESZIEK!

Elhunyt idősebb Domoszlai Gábor
„Ma is megdöbbentő hírt kap-
tam, hosszú betegség után el-
hunyt idősebb Domoszlai Gá-
bor, aki nagy szerepet vállalt 
a városi média kialakításában 
már a rendszerváltás előtt. So-
kat tett a közösségünkért és a 
dunakesziek tájékoztatásáért.

A köztiszteletben álló Do-
moszlai családot szinte min-
den dunakeszi ismeri, tagjaik 
ma is meghatározó szerepeket 
vállalnak városunkban. Ennek 
Gábor volt az egyik alappillére.

Őszinte részvétem küldöm 
családjának, nyugodj békében, 
Gábor!” – írta kedd délután 
közösségi oldalán Dióssi Csaba 
polgármester.

***
A szomorú hírről lapunk 

nyomdába adásával egy idő-
ben, kedden értesült szerkesz-

tőségünk, ezért a Dunake-
szi Polgár októberi számában 
emlékezünk meg idősebb Do-
moszlai Gábor szakmai élet-
útjáról, közösségi tevékenysé-
géről. 

Nyugodj békében, Gábor!
Őszinte részvétünk az egész 

családnak!
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„Csak pár kép … egy lakóte-
lepi átközlekedésre használt 
zöldfelület megújítása után 
két hónappal. A változás maga 
az érzés, amit, akkor érzünk, 
amikor kilépünk a tízemeletes 
házak ajtaján. Párásabb, élet-
tel telibb, színesebb környezet! 
Több mint 40 új nagy lomb-
koronát növelő fa, több száz 
színes lombú cserje, több száz 
mézelő évelő növény lett elül-
tetve. Vigyázzunk rájuk! – írja 
közösségi oldalán Tóth Eszter, 
Dunakeszi főkertésze, aki 
csapatával lélekemelő virágos, 
növényekben gazdag parkká 
formálta az emeletes házak 
környezetét.

Tisztelt Lakótelepi Polgárok!
A nyár lassan teljesen véget ér, megindult a 
tanév, visszaállt a szokásos nehezebb köz-
lekedés, főleg a csúcsidőszakokban! Ké-
rek mindenkit, aki itt közlekedik a Lakóte-
lep Szívében, hogy fokozottan figyeljen a 
gyermekekre, legyenek nagyobb türelem-
mel bármilyen nehéz is!

Az itt működő bölcsődével, óvódákkal, 
iskolával jó kapcsolatban vagyok, min-
den fontos probléma, kérés eljut hozzám, 
s nagyon büszkék lehetünk, hogy ilyen 
magasszínvonalú munka folyik ezekben az 
intézményekben!

A város legnagyobb fejlesztése a Diák-

negyed átadásra került, és sikeresen lezaj-
lott a legnagyobb rendezvényünk a Du-
nakeszi Feszt is! Mindez a körzetben élő-
ket is érintette, vagy érinti majd, hiszen so-
kak gyermeke jár már oda, vagy fogja tudni 
végezni középiskolai tanulmányait ott! A 
Feszt pedig visszatért a Katonadombra, így 
az itt élőknek könnyebb volt részt venni a 
családi programokon, koncerteken! Persze 
okozott nehézséget is a sok idelátogató 
autós, de talán az élmény volt a nagyobb!

Elkészült és gyönyörű lett a park a Barát-
ság és Garas utca közt, illetve az Aradi Vér-
tanúk terénél! Szemet gyönyörködtető az 
a zöld pompa, amit élvezhetnek az arra já-
rók! Szeretném, ha ez a folyamat tovább 
haladna a körzetben! Az Iskola utca Nap 
utca környékén még lehet hasonló zöld 
fejlesztéseket tervezni, ezen is fogok dol-
gozni!

Természetesen sok megkeresés érke-
zett hozzám a nyár folyamán is, igyekez-
tem ezeket megválaszolni, s ahol lehetett 

gyors megoldást találni, vagy az illetékes-
hez eljuttatni!

Tiszteljenek meg továbbra is bizalmuk-
kal, véleményükkel, s tegyük közösen még 
élhetőbbé szebbé e városrészt!

Természetesen továbbra is várom a jel-
zéseiket, olyan ügyekben, melyek szebbé-
jobbá tehetik a Lakótelep Szívének életét! 
E-mailben a Seltenreich.j@dunakeszi.hu cí-
men, telefonon a 0627 542-805 számon, le-
vélben a Garas utca 4. szám alatt, s termé-
szetesen személyesen is!

Kérem kövessenek a facebookon a 
Seltenreich József "A Lakótelep Szí-
ve" körzet Önkormányzati Képviselő-
je oldalon, https://www.facebook.com/
SeltenreichJozsef67/és a Lakótelep Szíve 
csoportban is!

Seltenreich József
4. számú választókörzet

önkormányzati
képviselője

TISZTELT LAKÓTELEP SZÍVÉBEN ÉLŐK!

CSAK PÁR KÉP, AMI MINDENNÉL TÖBBET MOND
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- Véget ért minden idők eddigi leg-
forróbb nyara. Ennek emlékeit éppen 
most mossa el az áradás, amelynek 
várható vízszintje az előrejelzések 
szerint megközelíti majd a 2013-as 
rekordot. Hogyan védekezik Duna-
keszi?

- Had kezdjem én is 2013-mal, ami-
kor rengeteg önkéntes fogott össze 
azért, hogy amit lehet, megtehessünk 
a városért. Rengeteg az önzetlen em-
ber idén is, sorra érkeznek a jelentke-
zők, akiket szervezetten osztunk be 
a feladatokra. Van, aki fuvarban se-
gít, van, aki meleg teával, van, aki az 
éjszakáját is rááldozza, csak hogy le-
gyen elég homokzsák… Elképesztő 
ez az összefogás, nem véletlenül mon-
dom, hogy a legjobb hely Dunakeszi. 
Hálásak vagyunk a helyiek segítségé-
ért. Az árvízvédelmi operatív törzs a 
vízügyi szakértő bevonásával minden 
nap értekezik, az árvízvédelmi biztos 
pedig óráról órára monitorozza a víz-
szintemelkedést, ellenőrzi a partot és 
az árkokat. Nagyon magas vízállásnál 
a főút is érintett lehet, de 2013-ban ép-
pen nem érte el az utat a víz, most pe-
dig úgy készülünk, hogy 35 centimé-
terrel alatta marad a 11 évvel ezelőtti 
áradásnak. Ettől persze még lehetnek 
meglepetések, ezért természetesen a 
főút alacsonyabban fekvő részein is 
védekezünk.

- Megnyugtató ezeket hallani, és 
a lakosság is tudja mire számíthat, 
mert folyamatos és korrekt tájékoz-
tatást kap a város minden fórumán. 
Most beszéljünk vidámabb dolgok-
ról. A nyár, ahogy az lenni szokott 
igen gazdag volt rendezvényekben és 
a szezonzáró feszt is nagy sikert ara-
tott idén is. Van még néhány hónap 
az évből, hogyan kapcsolódhatnak ki 
a dunakesziek?

- Igen, a lakossági visszajelzések 
alapján sikeres volt a II. Dunakeszi 
Borsétány, a Jam Jazz Fesztivál is telt-
házat vonzott a IV. Béla király főtér-
re, de nagy dolog az is, hogy innen in-
dul útjára az augusztus 20-án bemu-
tatott A Szent Korona országa című 
oratórium. Kívánom az alkotóknak, 
hogy befusson a darab és minél több 
magyar láthassa. Előttünk van még a 
hónap végén a Szent Mihály-napi for-
gatag, amit nagyon szeretnek a csa-
ládok, mert a gyerekek a népi játé-
kokkal, bábelőadásokkal, interaktív 

foglalkozásokkal minőségi és érde-
kes programot kapnak. Nagy erők-
kel készül a Dunakeszi Programiro-
da az adventi vásárra és a szilvesz-
teri bulira is. Jégpályát külön nem 
építünk idén, hanem a VSD jégcsar-
nokában lesz lehetőség korcsolyázás-
ra. Karácsonyi fényekkel, hangula-
tos zenével, meleg teával, forralt bor-
ral várjuk majd a korcsolyázókat.

- Jól hangzik, beszámolunk majd 
ezekről is. A végére hagytam a leg-
fontosabbat. Bár az újság hasábjain 
többször megjelenik, és az elmúlt két 
és fél év szinte csak erről szólt, ezért 
olyan, mintha mindig is lett volna. 
Csaknem 3 hete már, hogy megnyílt 
a Dunakeszi Diáknegyed. Mit jelent 
ez személyesen Önnek?

- Már vártam a kérdést, mert ez volt 
az egyik legfontosabb dolog a szá-
momra. 61 év után nyílt új gimnázi-
uma és történelmének első techniku-
ma Dunakeszinek. A látványos mun-
ka az elmúlt két és fél évben zajlott, de 
valójában több mint 6 éve szinte min-
dennap dolgoztunk azon, hogy létre-
jöjjön. Először még csak gondolat volt 
egy új középiskola, majd ebből rövid 
idő alatt kettő lett, a kormány is üdvö-
zítette az elképzelést, biztosított for-
rást a tervezésre, majd az orosz-ukrán 

háború kitörése előtt utolsó projekt-
ként hagyta jóvá az indulást és a fede-
zetet rá. Profi kivitelezői csapat dol-
gozott a komplexumon, és nem túl-
zás azt állítani, hogy rekordidő alatt 
lett készen. Igazi csapatmunka volt, 
az összefogás szimbóluma is lehetne a 
Dunakeszi Diáknegyed, ami Magyar-
ország történelmének legnagyobb kö-
zépiskola-építési projektje volt.

Szeredi Helga

FORRÓ NYÁRTÓL 
AZ ÖZÖNVÍZIG

Dióssi Csaba 
polgármester
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Tuzson Bence 
országgyűlési 

képviselő a 
helyszínen 

tájékozódott az 
árvízi védekezésről

– Képviselő úr, milyen tapasztalato-
kat szerzett az árvízvédelmi terep-
szemlén, felkészült a város az előttünk 
álló árhullámra?

– A most érkező árhullám tekinteté-
ben az árvízvédelmi védekezés felké-
szültsége máris száz százalékos. A na-
pokban várhatóan harmadfokú árvíz-
védelmi készültség lép érvénybe, ezért 
mi már felkészültünk és még idejében 
megkezdtük az árvíz elleni védekezést! 
Hatalmas küzdelem lesz, de a szak-
emberekkel készen állunk arra, hogy 
megvédjük körzetünket az árhullám-
tól. Az összehangolt, operatív munka 
ugyanis a vízügyi szakemberek köz-
reműködésével zajlik annak érdeké-
ben, hogy megóvjuk a településeinket. 
Dunakeszi és Göd polgármesterével, 
Dióssi Csabával és Kammerer Zoltán-
nal áttekintettük az árvízvédelmi hely-
zetet. Elég magas, nyolc méter felet-
ti vízállására számíthatunk. A 2013-as 
szint alatt lesz várhatóan az idei legma-
gasabb vízszint, bár ezt ma még ponto-
san nem lehet tudni, de a legrosszabb 

helyzetre is fel kell készülnünk. A kor-
mány ott áll az emberek mellett, ott 
áll a város mellett, és segíteni fogunk 
mindenben, amiben szükséges. Mind-
két város felkészült arra, hogy meg-
védje a polgárait. Az Országos Mentő-
szolgálat, a rendőrség és a honvédség 
tizenkétezer bevetésre kész fővel felké-
szült, hogy bárhol segítsen, ahol arra 
szükség van. Az előrejelzések most azt 
mutatják, hogy Dunakeszin és Gödön 
a hét második felében tetőzhet a Duna, 
az adatokat folyamatosan figyeljük, a 
helyszínen jelen vannak a szakembe-
rek is. Mindent megteszünk az embe-
rek biztonságáért!

– A hónap elején kezdődött meg a 
tanítás a most átadott Dunakeszi Di-
áknegyedben. A térség országgyűlési 
képviselőjeként hogyan értékeli ezt az 
eredményt?

– A jövőt építi az, aki iskolát épít! 
Nagyon fontos eredmény az egész kör-
zetünk számára, hogy elkészült Ma-
gyarország legnagyobb iskolai beru-
házása, a Dunakeszi Diáknegyed. Ez 

a fejlesztés nemcsak Dunakeszi, de a 
régió és az ország legnagyobb lezaj-
lott iskolaépítési projektje is egyben, 
amely az egész körzetünk más telepü-
lései számára is nagy előrelépés, hiszen 
a térség más városaiból is járnak ide 
tanulók, Csomádról, Gödről és Fót-
ról is. A két új iskola csaknem ezeröt-
száz diák oktatását látja el, négyosz-
tályos kéttannyelvű gimnázium, vala-
mint informatikai, közgazdász, gépész 
és elektronikai szakirányokat indító 
ötévfolyamos szakgimnázium épült. 
Az új intézmény létrejötte is szemléle-
tesen jelzi, hogy mennyire fontos, hogy 
a gyermekek olyan értékeket vigyenek 
magukkal az iskolából, amelyekre ké-
sőbb egy életet lehet alapozni. Olyan 
értékeket, amelyeket a szüleik, a peda-
gógusaik őriztek meg a számukra és 
adnak át nap, mint nap.

– Egy fontos egészségügyi fejlesztés 
is történt városunkban. Milyen ered-
ményeket vár ettől?

– Igen, immár Dunakeszi ad otthont 
annak a cégnek, amely hamarosan Kö-
zép-Európa vezető röntgengyártó vál-
lalatává válhat, ugyanis világszinten 
is meghatározó szereplő. Az Ameri-
kai Egyesült Államokból hazatelepült 
cég Dunakeszin fogja előállítani egye-
dülálló röntgengépeit. A vállalat olyan 
innovatív, világszinten is egyedülálló 
röntgenkészülékeket gyárt, amelyek-
re méltán büszke lehet minden ma-
gyar ember. Dunakeszi országgyűlési 
képviselőjeként nagy öröm számomra, 
hogy a város és a térség folyamatosan 
fejlődik. Azok a kis- és középvállala-
tok, amelyek itt telepednek le, minden 
segítséget megkapnak tőlem és a város 
vezetésétől egyaránt. 

Szabó Palócz Attila
Fotó: Ligeti Edina

A VÁROS FELKÉSZÜLT ARRA, 
HOGY MEGVÉDJE A POLGÁRAIT

Tuzson Bence: Folyamatosan figyeljük az árvízvédelmi jelentéseket, adatokat, a helyszínen 
pedig jelen vannak a vízügyi szakemberek is, mindent megteszünk az emberek biztonságáért

A kormány ott áll az emberek mellett, ott áll a város mellett, és segíteni fogunk mindenben, 
ami szükséges – mondta el a lapunknak adott interjúban Tuzson Bence, városunk és térségünk 
országgyűlési képviselője, aki hétfőn Dióssi Csabával, Dunakeszi polgármesterével, és Kamme-
rer Zoltánnal, a szomszédos Göd vezetőjével tartott terepszemlét a Dunánál, és egyeztetett az 
árvízi védekezésről. Mint mondta, elég magas, nyolc méter feletti vízállásra számíthatunk az 
idén, s várhatóan a 2013-ban mért legmagasabb alatt lesz a mostani árhullám, de ezt ma még 
nem lehet pontosan tudni. A legrosszabb helyzetre is fel kell készülni, ezért komoly készülődés 
zajlik, mindkét város felkészült arra, hogy megvédje a polgárait – tette hozzá.



19Dunakeszi Polgár

Az új menetrend két irányba in-
duló körjáratokat vezetett be, 

amelyek a vasútállomásokhoz, isko-
lákhoz és más fontos intézmények-
hez szállítják az utasokat. A járatok 
menetrendjét az iskolákhoz és a vo-
natok menetrendjéhez igazították, 
hogy a diákok és a munkába igyek-
vők könnyebben és gyorsabban érjék 
el céljukat.

CSÚCSIDŐBEN 
SŰRÍTETT MENETREND
A reggeli és délutáni csúcsidőszak-
ban a járatok sűrített menetrend sze-
rint közlekednek. Ezt egy váltakozó 
irányba induló tehermentesítő busz 
bevezetésével oldották meg, amely 
segít a zsúfoltság csökkentésében. A 
korábbi menetrendhez képest növel-

ték a körök közötti tartalék időt, így 
az autóbuszok pontosabban tarthat-
ják a menetrendet.

ÚJ ÚTVONALAK 
ÉS BŐVÍTÉSEK
Az eddigi 4-es számú (Alsói) járat 
nemcsak a Homoktövis Általános Is-
kolába juttatja el a diákokat, hanem 
egy további alkalommal is bővült. 
Próba jelleggel, 4/A jelzéssel naponta 
kétszer, 9:00 és 12:00 órakor induló 
járatokkal az Auchan bevásárlóköz-
pontot is érintik, majd a vásárlókat 
visszahozzák a városba.

A városvezetés tárgyalásokat kez-
deményezett az Auchan bevásárló-
központtal annak érdekében, hogy 
az áruházi buszok menetrendje mi-
nél jobb összhangban legyen a városi 

menetrendekkel, ezzel a közösségi 
közlekedők csatlakozhassanak a be-
vásárló járatokhoz.

KÖZÖS FINOMHANGOLÁS
A szeptember elejétől október végéig 
a helyi buszközlekedési menetrendek 
finomhangolása folyik. A szolgáltató 
kérése, hogy ebben az időszakban le-
hetőség szerint a közlekedők 5 perc-
cel a buszok menetrendi megérkezé-
se előtt érkezzenek a megállókba, ez-
zel elkerülve az esetleges kellemet-
lenségeket és biztosítva a zavartalan 
utazást.

Ha észrevételeik vagy javaslataik 
vannak a menetrendekkel kapcso-
latban, kérjük, látogassanak el a du-
nakeszi.hu/buszmenetrend/ webol-
dalra, ahol lehetőségük van vélemé-
nyezni a változásokat.

Dunakeszi Város Önkormányza-
tának célja, hogy a lehetőségekhez 
mérten találjuk meg közösen a leg-
kedvezőbb megoldásokat.

Somodi Ákos

Lakossági igényekre szabva indult 
az új buszmenetrend szeptember 1-től

A HELYI KÖZÖSSÉGI KÖZLEKEDÉS JELENTŐS ÁTALAKÍTÁSON MENT KERESZTÜL DUNAKESZIN. A KO-
RÁBBI IDŐSZAKBAN GYŰJTÖTT LAKOSSÁGI TAPASZTALATOK, A REGGELI CSÚCSFORGALOM OKOZTA 
PROBLÉMÁK ÉS ÚJ IGÉNYEK – PÉLDÁUL A DUNAKESZI DIÁKNEGYED ÉS KÖRNYÉKÉNEK JOBB KI-
SZOLGÁLÁSA – ALAPJÁN KÉSZÜLT EL AZ ÚJ BUSZMENETREND, MELY SZEPTEMBER 1-TŐL LÉPETT 
ÉRVÉNYBE.

Ekkor ugyan még helyi szerveze-
tük nem volt, de szinte az összes 

választókerületbe sikerült helyi ak-
tivistát delegálni a szavazatszámlá-
ló bizottságokba.

A sikeres európai uniós választási 
szereplés is hozzájárulhatott ahhoz, 
hogy júliusra már megszerveződött 
egy, a pártot támogató csoport.  A 
pártvezető felhívására országosan 
nyáron kezdtek megalakulni az ún. 
Tisza szigetek, amelyek hivatalosan 
nem a párt alapszervezetei, hanem 
egyfajta helyi támogató közösségek. 
Első, nyilvános összejövetelüket au-
gusztus 25-én tartották meg, ahol 
közel száz fő hallgatta meg vendé-
geiket, Gerzsenyi Gabriella EP-kép-
viselőt és Péter Petra műsorvezetőt. 
Szeptember 1-jén pedig megalakult 
az immár 35 fővel rendelkező VÁL-
TOZÁST! Tisza Sziget Dunakeszi. 

A dunakeszi tiszásoknak önál-
ló Facebook-csoportja is van már, 
amelynek neve Dunakeszi – Talpra 
Magyarok Szimpatizánsi Közössége, 
amelynek jelenleg 250 tagja van. Ide 
várják azokat az érdeklődőket, akik 
szeretnének közösségükhöz tartozni. 

Bolgárfalvi Anikó
Fotó: Gerzsenyi Gabriella 

facebook

Megalakult a VÁLTOZÁST! 
Tisza Sziget Dunakeszi

A JÚNIUSI EURÓPAI UNIÓS VÁLASZTÁSON DUNAKESZI ABBA A HATVAN TELEPÜLÉSBE TARTOZOTT 
MAGYARORSZÁGON, AHOL A TISZA PÁRT LISTÁN MEGVERTE A FIDESZT, SŐT PEST MEGYÉBEN A LEG-
JOBBAN SZEREPELT VÁROSUNK.

Gerzsenyi Gabriella EP-képviselő és Péter Petra műsorvezető a Dunakeszi Családi Pikniken
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Megállók Menetidő Hétvégén és ünnepnapokon3

Megállók Menetidő Munkanapokon4
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2013-ig a bosszúságnak ezt a fajtá-
ját nem ismertük. Ugyanis addig 
a szúnyogirtás az Önkormányzat 
kompetenciája volt. Ha jöttek a szú-
nyogok, jött a repülőgép, megszór-
ta őket és újra nyugalom lett. Az-
tán áttértek a földfelszíni „gyérítés-
re” (EU-szabályozásra hivatkozva, 
amelyet sok helyen hazánkban most 
sem tartanak be), de a kegyelemdö-
fést a központosítás adta, amelynek 
keretében az egész a Katasztrófavé-
delem illetékességébe került. Ennek 
– mint minden központosításnak – 
az eredménye nem a javulás lett, ha-
nem az, hogy ahol – mint pl. Duna-
keszin – jól működött valami, azt is 
tönkretették. A Katasztrófavédelem 
egyik íróasztalánál valaki úgy dön-
tött, hogy a 43061 lakosú, 3106 ha te-
rületű Dunakeszin 420 hektáron in-
dokolt a gyérítés, épp úgy, mint pl. a 
21992 lakosú, 2444 ha területű Gö-
dön. Ez a terület – amely a város la-
kott területének csak kis töredéke – 
sok éve „kőbe van vésve”. És ebbe a 
területbe például a város alagi része 
(szűkebb lakóhelyem) nem fért bele, 
pedig kifejezetten kertvárosi jellegű 
övezetről van szó. Ez már sok éve van 
így, anélkül, hogy a számos megke-
resés eredményt hozna, mint ahogy 
sok éve hadakozom az Önkormány-

zattal ennek a lehetetlen állapotnak 
a megoldása érdekében - eredmény-
telenül, ugyanis a Katasztrófavéde-
lem szemében én nem vagyok „ügy-
fél”, csak az Önkormányzat. Először 
azt állították, hogy a gyérítés azért 
nem történt meg, mert a lakosság 
részéről nem jelentkezett igény. 
Azt hiszem, hogy ha csak az 
én elmúlt három évi írás-
beli, szóbeli és közössé-
gi médián keresztül kül-
dött jelzéseimet vesszük 
figyelembe (amelyekhez 
sok helyben lakó csatla-
kozott), akkor ez a hiány 
már rég nem áll fenn. Pol-
gármester úr – még 2021-ben 
- arról tájékoztatott, hogy a Ka-
tasztrófavédelem „szakértői” szerint 
nálunk nem indokolt a gyérítés, és 
a 420 hektáros korlát sem módosít-
ható. Kár, hogy a szúnyogokkal ezt 
nem beszélték meg, mint ahogy az 
is, hogy sokszori szívélyes meghívá-
somra ezek a „szakértők” még soha 
nem tiszteltek meg személyes láto-
gatásukkal azért, hogy a valóságról 
meggyőződjenek – írja – többek kö-
zött – szerkesztőségünkbe eljutta-
tott levelében Hajdú Miklós alagi la-
kos.

Szúnyogcsapdák 
beszerzését indította el 

az önkormányzat
Számos lakossági bejelentés ér-

kezik a polgármesteri hivatal ügy-
félszolgálatára a szúnyogokkal kap-
csolatban. Ahogy az Országos Ka-
tasztrófavédelmi Főigazgatóság 
előre beütemezte, a nyáron több al-
kalommal is végeztek földi kémiai 
szúnyoggyérítést Dunakeszin. Ezen 
felül Dunakeszi Város Önkormány-
zata saját költségvetése terhére több 
alkalommal rendelte meg a gyérítést 
– írja szerkesztőségünk megkeresé-
sére az önkormányzat.

Korábban az Önkormányzat ön-
kéntes gyérítéseivel együtt a lakos-
ság számára kielégítő volt a helyzet. 
Azonban, amióta a 2020-as Európai 
uniós szabályozás miatt a légi gyé-
rítések betiltásra kerültek, azóta so-
kasodtak meg a lakossági panaszok. 
Jelenleg csak járványügyi vészhely-
zet esetén, az országos tisztifőorvos 
egyedi hozzájárulásával lehet légi 
gyérítést használni.

A földi gyérítésnél a permete-
ző autó egy szakértők által készí-

tett, a természetes vizeket figyelem-
be vevő térkép alapján halad a tele-
pülésen. Ennek naprakésszé téte-
lét már kezdeményezte Dunakeszi 
Város Önkormányzata és indokolt 
esetben javasolhatja is területek be-
vonását a gyérítési útvonalba.  A 

szakértő tájékoztatása sze-
rint azonban az olyan 

– az ártalom szem-
pontjából kiemel-
ten jelentős – te-
nyészőhelyek keze-
lése, mint a fás ve-
getációfoltok alatti 

mikrotenyészőhely-
hálózatok (apró 

rejtett pocsolyák, 
vízgyülemek faodvakban, 

stb.), gyérítése mind az országos, 
mind a helyi gyérítési program ke-
retében megvalósíthatatlan.

Az elmúlt években a ház körüli, 
nagyobb méretű esővízgyűjtők gyé-
rítési jelentősége megnőtt azáltal, 
hogy az inváziós fajok megtelepedé-
si helyeivé váltak. Tekintettel arra, 
hogy a fenti tenyészőhelyek zöm-
mel magánterületeken találhatók, 
azok kezelésére csak az ingatlantu-
lajdonosok részvételével van lehető-
ség. Tehát lakossági összefogással is 
nagyon sokat tehetünk a szúnyogok 
csökkentése érdekében. Fontos len-
ne, hogy az esővízgyűjtő hordókat, 
egyéb víztárolókat mindenki fed-
je le, vagy sűrű szövésű hálóval ta-
karja le; az udvaron tárolt vödröket, 
kannákat, gyermekjátékokat és ha-
sonlókat fordítsa úgy, hogy abban az 
esővíz ne tudjon összegyűlni; ne tá-
roljon a szabadban olyan tárgyakat, 
melyekben esővíz halmozódhat fel; 
az állatok itatóvizét ne csak után-
töltse, hanem rendszeresen cserél-
je friss vízre. Az esővízgyűjtő edé-
nyekben sokgenerációs fajok (évente 
annyi generációjuk van, ahány alka-
lommal élőhelyük arra alkalmas-
sá válik) fejlődnek, ezért az ellenük 
való védekezés márciustól-szeptem-
berig folyamatosan indokolt.

Dunakeszi Város Önkormányza-
ta saját hatáskörben a lakosság meg-
segítése érdekében olyan szúnyog-
csapdák beszerzését indította el, 
amelyek egyenként 200 négyzetmé-
teres körzetben védelmet nyújtanak 
a csípősszúnyogok ellen. Ezek az 
eszközök jelenleg forgalmazási en-
gedélyeztetés alatt állnak, de 2025-
től az Önkormányzaton keresztül a 
dunakesziek számára igényelhetővé 
válnak.

Amikor 28 éve a nagyvá-
rosból Dunakeszi kertvá-
rosi részébe költöztünk, 
a hangsúly a kerten volt. 
A jót hamar meg lehet 
szokni, így sokáig termé-
szetes volt, hogy időnk 
lehető legnagyobb részét a 
kertben töltjük, beleértve 
a hangulatos vacsorákat 
is. Ennek idén vége lett, 
és már túl vagyunk nyár 
közepén, de nem látszik 
remény sem arra, hogy 
a szerintünk normális 
életmódunk visszatérjen. 
Ennek oka pedig az eddig 
elképzelhetetlen mértékű 
szúnyog-invázió, amely 
miatt nemhogy este, de 
már a nap bármely részé-
ben is csak tetőtől-talpig 
felöltözve lehetséges kint 
tartózkodni, dolgozni, ami 
a hőségben talán mégsem 
megoldás. 

A szúnyogok győztek!
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Dunakeszi felkészült 
a dunai árvízi védekezésre
AZ ÉRKEZŐ DUNAI ÁRHULLÁMMAL ÉS AZ EZZEL KAPCSOLATOS ELŐKÉSZÜLETEKRE VONATKOZÓAN 
A FELKÉSZÜLTSÉGI SZINT 100 SZÁZALÉKOS. AZ ORSZÁGOS MENTŐSZOLGÁLAT, A RENDŐRSÉG ÉS 
A HONVÉDSÉG 12 EZER FŐVEL FELKÉSZÜLT, HOGY BÁRHOL SEGÍTSEN AZ ORSZÁGBAN, AHOL ARRA 
SZÜKSÉG VAN – JELENTETTE BE TUZSON BENCE IGAZSÁGÜGYI MINISZTER, PEST VÁRMEGYE 5. SZÁ-
MÚ VÁLASZTÓKERÜLETÉNEK ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐJE A DUNAKESZI PARTON TARTOTT HELY-
SZÍNI BEJÁRÁSON.

A térség kormánypárti ország-
gyűlési képviselője elmond-

ta, hogy a választókerületében Gö-
döt és Dunakeszit érinti a dunai ára-
dás, ezért a két város polgármesteré-
vel, Kammerer Zoltánnal és Dióssi 
Csabával a helyszínen egyeztetett az 
előttük álló feladatokról. 

- Az összehangolt, operatív mun-
kát a vízügyi szakemberek közre-
működésével megkezdtük. Mint az 
ismert, a Vízügyi Igazgatóság köz-
zétett egy listát, miszerint van-
nak olyan települések, amelyek ön-
állóan védekeznek, ezek közé tar-
tozik Dunakeszi is, de természe-
tesen, ha bármilyen olyan helyzet 
alakul ki, amelyik veszélyeztetné az 
az itt élő embereket vagy az embe-
reknek a vagyonát, úgy készen áll a 
magyar kormány a beavatkozásra. 
A vízügyi szakemberek folyamato-
san monitorozzák a helyzetet – je-
lentette ki a miniszter, aki hozzátet-

te: sajnos elég nagy vízállás várható.  
- Itt Dunakeszinél is 8 méter felet-
ti vízállásunk lesz, ami igen ma-
gas, ezért már elkezdődött az erőtel-
jes védekezés. Országgyűlési képvi-
selőként folyamatosan egyeztetünk 
Dióssi Csaba polgármester úrral, 
hogy az árvízi helyzetben szükség 
van-e bármilyen állami segítségre, 
beavatkozásra. Felkészülünk a na-
gyobb árhullám érkezésére, de iga-
zából egy-két nap múlva fogjuk lát-
ni a pontos helyzetet. Most is esik az 
eső Dunakeszin és a Duna vízgyűj-
tő területén is (2024. szeptember 16., 
a szerk.). Pontosan nem tudjuk még, 
hogy mekkora lesz a vízállás, de va-
lószínűleg meghaladja, de legalábbis 
eléri majd a 2013-as elég magas szin-
tet. De mindent megteszünk az ered-
ményes védekezés érdekében – emel-
te ki Tuzson Bence igazságügyi mi-
niszter, a térség fideszes országgyű-
lési képviselője.

Tuzson Bence 
és Dióssi Csaba 

helyszíni konzultációja 
a vízügyi szakemberrel
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Dióssi Csaba: 
mindenki a helyén van

A város polgármestere a helyi saj-
tónak adott nyilatkozatában kijelen-
tette, hogy a 2013-ashoz hasonló ár-
víz várható Dunakeszinél. 

- Szerencsére birtokában va-
gyunk az eredményes védekezés-
hez szükséges szakmai tapaszta-
latnak és tudásnak, mindenki a he-
lyén van, a szükséges anyagok és 
eszközök rendelkezésre állnak. Du-
nakeszin viszonylag kisebb terüle-
tet érint az árvízi védekezés, az elő-
rejelzések szerint – ahol éppen ál-
lunk - a Duna-sorra fog kiönteni a 
víz. Természetesen máshol is véde-
kezünk, hiszen a 2-es főútnál van-
nak olyan átereszek, amit hogy-
ha nem sikerülne elzárni, akkor az 
ipari parkot is fenyegetné a víz. De 
annál a vízállásnál, amit előre je-
leztek, valószínűleg a 2-es főútnál 
nem kell védekeznünk – mondta a 
polgármester, aki azért hozzátet-
te: mindenesetre homokzsákokkal 
előkészültünk. 

Dióssi Csaba úgy ítéli meg, ha az 
árvíz nem haladja meg a 2013-as, a 
révnél mért 891 centimért, akkor 
nem igényel nagy létszámú védeke-
zést az árvíz. 

– Jelenleg tíz fő tölti a homokzsá-
kokat, pár ezerre lesz szükségünk, 
ám amennyiben a 2-es utat is eléri az 
áradás, akkor jóval több kell a véde-
kezéshez – jelentette ki a város pol-
gármestere, aki köszönetet mondott 
az önkéntes segítőknek, akik a Du-

nakeszi Közüzemi Nonprofit Kft. 
munkatársaival együtt a védekezés 
előkészítésén dolgoznak.

Dióssi Csaba azt is elmondta, hogy 
a Facebookon létrehoztak egy jelent-
kezési lapot, amelyen regisztrálhat-
nak az önkéntesek, akik kizárólag a 
helyi védekezés irányítóival együtt-
működve vehetnek részt az árvízi vé-
dekezésben. Vetési Imre

Fotó: Kovács Zsolt 
és KesziPress

2013-ban 891 centiméter volt a víz szintje a révnél - mutatja a város polgármestere
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A következő önkormányzati ciklusban 
új lendületet adunk a „Zöld Dunakeszi programnak”

Azt az elvet követtük, hogy a vá-
ros zöldterületei ne csak pa-

píron legyenek azok, hanem való-
di, aktív, tartalommal teli terüle-
tek legyenek, amelyek alkalmasak 
pihenésre, sportolásra, játékra, re-
kreációra. Az elmúlt években a vá-
ros történetének legnagyobb fásítási 
programja zajlott, amelybe újabb te-
rületeket vontunk be: új véderdőket, 
fasorokat, ligeteket telepítettünk, és 
e mellett természetesen zajlott a la-

kossági faigények elültetése is. Vá-
rosunk vitathatatlanul legnagyobb 
változását a Diáknegyed megépülése 
jelenti. Itt is tartottuk magunkat el-
képzelésünkhöz, vagyis ahhoz, hogy 
„nincs fejlesztés zöldterület fejlesz-
tés nélkül”. Az iskolák mellett jelen-
tős gondozott zöldterülettel, új véd-
erdővel gazdagodott a város. Azon-
ban ezekkel feladat is van: a kivi-
telező elvégezte ugyan a feladatot, 
azonban hagyott maga után kívánni 
valót. Ahogy azonban a város átvet-
te a területek kezelését, érezzük en-
nek felelősségét, és szép feladat lesz a 
jövőben ezekből – az idei forró nyár 
által is meggyötört – területekből is 
mindig üde, zöld színfoltot varázsol-
ni. De Tóth Eszter főkertészt és csa-
patát ismerve ebben ne legyen kétsé-
ge senkinek. 

Szintén nagyot léptünk előre a vá-
rosi közparkok tekintetében: azon-
ban látni kell – és az idei extrém for-
ró nyár erre is rámutatott – hogy az 
éghajlat már nem lesz soha ugyan-
olyan, mint amilyet évtizedekig 
megszoktunk, és ehhez alkalmaz-
kodni kell. A felújított közparkok, 
zöldterületek már öntözőrendszerrel 
együtt készülnek: pl. 56-os kegyeleti 
park, Aradi Vértanúk tere, vagy akár 

az SZTK környezete. Ezt a gyakorla-
tot szeretnénk követni a jövőben is, 
ahol a körülmények megengedik. 

Folyamatosan kapjuk a pozitív 
visszajelzéseket a játszótér-fejlesz-
tésekkel kapcsolatban: elmondha-
tó, hogy nem csak fásítási, hanem a 
város történetének legnagyobb ját-
szótér fejlesztési programja zajlott, 
és zajlik napjainkban is. Ide tarto-
zik az integrációs játékok telepítése, 
ami lehetővé teszi, hogy mozgásuk-
ban korlátozott, vagy egyéb hátrány-
nyal élő gyerekek vidám nevetésétől 
is hangos legyen a játszótér. Lesz te-
endőnk ezzel a jövőben is.

Az illegális hulladéklerakások el-
leni fellépés terén is nagyot léptünk 
előre: tizennégy évvel ezelőtt még 
embermagasságú szeméthegyek 
emelkedtek egyes külterületeinken. 
Mára viszont több, mint 120 helyen 
szüntettünk meg illegális hulladék-
lerakót, és ezeket a területeket az-
óta is sikerült tisztán megőrizni. Egy 
alkalommal 70 millió forint körü-
li összeget nyertünk ezek felszámo-
lására egy sikeres pályázaton. Nagy-
ban hozzájárult ehhez a Dunake-
szi Közüzemi Nonprofit Kft. kiváló 
és mindennapi munkája, valamint 
a házhoz menő szelektív gyűjtés be-
vezetése, a folyamatos lomtalanítás, 
a zöldhulladék lakossági begyűjté-
se, és az egyre nagyobb kapacitással 
működő ÖKO-udvar, valamint a la-
kosság körében népszerű Önkéntes 
Köztisztasági Napok. De ezen a te-

A zöld úton megyünk tovább

2010-BEN INDÍTOTTUK ÚTJÁRA AZT AZ ÖSSZETETT, TARTALMAS PROGRAMOT, AMIT MA MÁR „ZÖLD 
DUNAKESZI PROGRAMKÉNT” ISMER MINDENKI, ÉS AMELY IRÁNT AZ ELMÚLT ÉVEKBEN A HELYI ÉS 
ORSZÁGOS MÉDIA MELLETT MÁS TELEPÜLÉSEK IS ÉRDEKLŐDTEK, SŐT EGYES ELEMEIT EGYFAJTA „JÓ 
GYAKORLATKÉNT” ÁT IS VETTÉK. 

Juhász Ádám 
és Nyíri Márton Nyíri Márton alpolgármester



29Dunakeszi Polgár

A helyi Decathlon áruház szeptember 27. péntekre 
várja a jelentkezőket, akikkel közösen megtisztít-

ják a strand területét a szél által széthordott szemét-
től, hulladéktól, hogy az újra a közösség használatába 
kerülhessen. A helyszín kijelölésében részt vett Nyíri 
Márton környezetvédelemért felelős társadalmi meg-
bízatású alpolgármester, aki a tavaszi köztisztasági na-
pok főszervezője már több mint 10 éve.

A szükséges eszközöket, zsákokat, kesztyűket, csi-
peszeket természetesen a Decathlon biztosítja, ezen 
felül pedig 50.000 Ft értékű ajándékutalvány is jár 
annak a csapatnak, aki a legtöbb fővel érkezik. Bár-
ki csatlakozhat, családok, baráti társaságok, lakókö-
zösségek, osztályok, óvodai csoportok, sport klubok, 
sportolói csapatok, de még cégek is, hiszen egy jóté-
kony célú megmozdulás csapatépítésnek sem utolsó.

A dunakeszi kapcsolattartó Tokody Nikoletta, akit 
sokan a Mozdulj, Dunakeszi! programsorozatról már 
jól ismerhetnek, hiszen a nyári szezonban heti há-
romszor szabadtéri edzések egyik állandó trénere. Je-
lentkezni előzetesen e-mailen szükséges a nikoletta.
tokody@decathlon.com címen.  Szeredi Helga

SZEMÉTSZEDÉS 
a Decathlon áruházzal
SZEPTEMBER 20. A TAKARÍTÁS VILÁGNAPJA. MI SEM ALKALMASABB 
ARRA, HOGY MEGTISZTÍTSUK KÖRNYEZETÜNKET. A „WORLD CLEAN 
UP DAY” ELNEVEZÉSŰ NEMZETKÖZI KEZDEMÉNYEZÉSHEZ CSATLA-
KOZVA A DECATHLON MAGYARORSZÁG IDÉN IS SZERVEZ SZEMÉT-
SZEDÉSI AKCIÓKAT, ÁM MOST ELŐSZÖR AZ ORSZÁG 24 ÁRUHÁZÁVAL 
KÖZÖSEN. EBBŐL PEDIG DUNAKESZI SEM MARADHAT KI, HISZEN EGY 
ILYEN PROGRAM KÖZÖSSÉGÉPÍTÉSRE IS KIVÁLÓAN ALKALMAS!

rületen is látunk még perspektívát: 
bár városunkban több helyen épült 
közösségi komposztáló, én úgy gon-
dolom, hulladékkezelési rendsze-
rünk hiányos, amíg meg nem való-
sul egy városi szintű, nagy kapacitá-
sú komposztáló telep. Ez nem csak 
szállítási és kezelési költségektől kí-
mélné meg a várost, hanem elérhet-
nénk, hogy komposztért se kelljen a 
„szomszédba menni”, hanem helyi 
termékkel kezelhetnénk parkjain-
kat, virágágyásainkat. Bízom benne 
hogy akár pályázati, akár saját for-
rásból meg tudjuk valósítani ezt a 
következő ciklusban. 

„Harmadik lábunk” az állatvé-
delem és az ezzel kapcsolatos edu-
káció: nem gondoltuk azt ezen a té-
ren, hogy zsebünkben lapul a böl-
csek köve, ezért megkerestük a vá-
rosunkban aktív civil állatvédő 
szervezeteket. Mára elmondható, 
hogy többükkel kiváló, napi szintű 
munkakapcsolatot sikerült kiépíte-
nünk, és sikeres együttműködésün-
ket közös pályázatok, beruházások, 
zöldterület-fejlesztések, közösségi- 
és edukációs programok jellemzik. 
Ezt a továbbiakban is fenntartjuk, és 
erősíteni fogjuk. Madárbarát tanös-
vény, kutyás programok, „Zöld sá-
tor” a Dunakeszi Feszten, közös ma-
dárgyűrűzés, tartalmas megbeszélé-
sek vannak mögöttünk, és újabb ter-
vek előttünk. 

Úgy gondolom, hogy közös érté-
keinket nem csak megteremteni, ha-
nem megóvni is kell: szerencsések 
vagyunk, mert Dunakeszi lakossága 
igényes és együttműködő az érték-
védelem tekintetében. Ezzel együtt 
szükséges a környezeti edukáció 
erősítése, ennek érdekében közössé-
gi programok szervezése és tájékoz-
tató anyagok készítése. 

A világpolitikai folyamatok bru-
tális módon döbbentik rá a vilá-
got arra, hogy a fenntarthatóság és 
az energiahatékonyság nem üres ló-
zungok csupán: a szomszédban dúló 
háború és az önérdekeket feladó eu-

rópai politika kapcsán elszabadu-
ló energia-árak megviselik a ház-
tartásokat és a gazdaság-világ va-
lamennyi szereplőjét. (Kivéve per-
sze azokat, akik a háborún és mások 
szenvedésén nyerészkednek.) Eze-
ken a tényeken helyben sem léphe-
tünk túl, sőt mindennapi gyakorlat-
tá kell hogy váljon az, hogy minden 
beruházás egyben energiahatékony-
sági fejlesztés is legyen, ahogyan ez 
egyébként több korábbi fejlesztés-
nél – Diáknegyed, SZTK felújítás – 
is történt. 

Számos kisebb-nagyobb dolgot le-
hetne még sorolni, de úgy gondo-
lom, sikerült világossá tennem, hogy 
melyek városi zöld programunk leg-
fontosabb elemei, „lábai”, és melyek 
azok a fejlődési- és kitörési pontok, 
amelyekre érdemes koncentrálni a 
továbbiakban. Megkeresésüket – 
ahogyan eddig is – elérhetőségeimre 
továbbra is szeretettel várom.

Tisztelettel: 
Nyíri Márton, 

alpolgármester
70-385-4404

nyirimarton79@freemail.hu, 
Facebook: Nyíri Márton Dunakeszi 

Város alpolgármestere

Tájékoztató előadás a diáknegyedben
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Közel fél évszázada praktizál a Dunakeszin 
élő dr. Déry Tibor fogász főorvos, aki ha-
marosan kézbe veheti az aranydiplomáját. 
Budapesti fogorvos gyermekeként az egye-
tem előtt műtősként kezdte pályafutását, 
utána végezte el az egyetemet, de azóta 
is folyamatosan továbbképezi magát. Az 
ismert és elismert fogorvosnak ma már 
nemcsak a dunakesziek és a környékbeliek 
a páciensei, hanem az ország különböző 
tájairól és külföldről is járnak a rendelőjébe. 
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Dr. Déry Tibor főorvos és felesége, Piroska asszony

Dunakeszi szemmel

- Beszélgetésünk apropóját a 
kerek évforduló adta, ám vé-
gig hallgatva a 77 esztendős dr. 
Déry Tibor visszaemlékezé-
sét a szakmai múltjára és életé-
nek más aspektusára, láthatjuk, 
hogy egy nagyszerű, család- és 
emberszerető, emberbarát férfi-
val állunk szemben.

- Tulajdonképpen azt csiná-
lom, amit szeretek. Ezért nem 
munka, hanem hivatás, szóra-
kozás és egy magas színvonalú 
emberiesség számomra, amivel 
beteg, sérült embereket gyógyí-
tok elég jó hatékonysággal. A fo-
gászatban - úgy érzem - egy jól 
megválasztott kezeléssel azon-
nal megszüntethető a fájdalom, 
ami a beteg számára a legfonto-
sabb – kezdi a beszélgetést dr. 
Déry Tibor.

Megtudjuk azt is, hogy nem-
csak Dunakesziről érkeznek 
hozzá betegek, hanem az Észak-

magyarországi régióból, de még 
Zalaegerszegről is. Mint mond-
ja: néhány éve a praktizálás mel-
lett elvállalta a hétvégi és ün-
nepnapi sürgősségi ügyeletet is, 
mivel nagy az igény erre, hiszen 
a budapesti Szentkirály utcain 
kívül nemigen van ügyelet a tér-
ségben.

- A tevékenységem során vi-
lágszabadalom is született, a 
DigiDent, amely hazai és kül-
földi piacokon is jelentős volt. A 
DigiDent fogászati műszert, az 
1980-as évek elején elektromér-
nök barátommal közösen fej-
lesztettük ki. A gyökércsatorna 
hosszmérő műszerről, amelyet 
Magyarországon gyártottak, 
nagyon sok orvos vélekedett po-
zitívan, a készüléket használták 
is, és ezen kívül a Semmelweis 
Egyetem Fogorvostudományi 
Karának tankönyvében szerepel 
– mondja dr. Déry Tibor.

A fogászatban is tapasztalha-
tó a folyamatos fejlődés, a mo-
dern technológiák felhasználá-
sa. Ezeket dr. Déry Tibor is al-
kalmazza rendelőjében, amely 
a Semmelweis Egyetem akkre-
ditált rendelője is volt és szak-
orvosképzésre is jogosultságot 
szerzett, – mint említi - négy 
szakorvost bocsátott pályára a 
tevékenysége alatt. 

- Ez a munka természete-
sen egy folyamatos szellemi 
felkészülést és fejlődést jelen-
tett, korszerűsíteni kellett a gé-
peket, az eszközöket, műsze-
reket a rendelőben. Tudomá-
sul kell venni, a digitalizáció 
olyan méreteket ölt a fogászat-

ban is, hogy például ma már a 
legmodernebb fogászati rende-
lőkben nincs lenyomatvétel, ha-
nem digitális szkennelés alapján 
e-mailben küldik el a laborba 
a mintát, amelyre a fogtechni-
kus elkészíti a kívánt fogművet. 
Ezeket a fejlődési folyamatokat 
szemmel kell tartani. Sajnos a 
berendezések árai és a fogmű-
vek költségei is emelkednek, de 
ezzel a színvonal is természete-
sen nő – emeli ki a főorvos. 

Visszatérve a szakmai múltra, 
annak fejlődésére, érdemes arról 
is beszélni, hogy dr. Déry Tibor, 
mielőtt magánorvos lett a Köz-
ponti Stomatológiai Intézetben 
dolgozott, itt az orvos tovább-

Ötven év a fogorvoslás szolgálatában
DR. DÉRY TIBOR FŐORVOS: 

„Azt csinálom, amit szeretek”



31Dunakeszi Polgár 31Dunakeszi Polgár

Dióssi Csaba polgármester

- válaszol a polgármester

képzésben a fogbélbetegségek 
kezelését és gyógyítását tartal-
mazó tudománynak volt az elő-
adója. Szakmai filmeket készí-
tettek egy kollégájával, ame-
lyek 20 éven keresztül a fogor-
vosképzésben és a fogtechnikus 
képzésben tananyagként szol-
gáltak, ami egy teljesen új irány-
zatnak számított. Ám haladva 
a korral, implantáció beépítését 
például az Egyesült Államok-
ban sajátította el. 

- Az implantáció is jelentős lé-
pés volt a fejlődés során. Ezt a 
szakmai ismeretemet dr. Leo-
nard Linkow lengyel származá-
sú professzornál tanultam, ahol 
erről vele egy közös műtétet és 
egy filmet is készítettem. (1967-
ben Leonard Linkow professzor 
alkotta meg a titániumból ké-
szült enosszeális pengeimplan-
tátumot – a szerk.).1989-ben 
volt az első implantációs mű-
tétem Magyarországon, akkor 
még csak elvétve volt ilyen. Itt-
hon is elvégeztem természetesen 
egy implantációs tanfolyamot és 
sok száz implantátumot helyez-
tem be, amelyeknek a gondozá-
sát, ellenőrzését éveken keresz-
tül végeztem és végzem ma is, 
hiszen ma is visszajárnak ezek 
a betegek – említi a szakmában 
nagy jelentőségű lépést beszél-
gető partnerem.

Kérdésünkre, mi inspirálta 
dr. Déry Tibort arra, hogy ezt a 
szakmát válassza, elmondta: az 
édesapja is fogorvos, fogtechni-
kus volt, Budapesten a Fehérha-
jó utcai lakásukban volt a rende-
lője, amit korai halála után meg-
örökölt.

- Édesapám az 1950-es évek 
elején, fogtechnikus mester-
ként döbbent rá arra, hogy a 
fogorvosképzésre más formá-
ban lenne szükség, mint ahogy 
addig tanították. Akkor az ál-
talános orvosi diploma meg-
szerzésén alapuló fogszakorvos 
képzés folyt és az ő javaslatára 
az 50-es évek közepén megin-
dult a fogorvostudományi kar, 
amit ő az első évfolyamon el is 

végzett. A fogorvoslást össze-
foglaló könyvben az első évfo-
lyam névsorában az ő neve is 
olvasható. A korábbi fogtech-
nikusi végzettségével hatalmas 
előnnyel vágott bele a fogor-
voslásba, mivel tudta, hogy egy 
fogmű készítése a fogtechnikai 
laborban milyen lépéseken ke-
resztül valósul meg – emléke-
zik vissza édesapjára dr. Déry 
Tibor, aki második generáci-
ós fogorvos, de a lánya is ezt a 
szakmát gyakorolja és az uno-
ka is fogorvos lesz. - Magyar-
országon a fogorvostudományi 
kar megindulása óta talán mi 
vagyunk az egyetlen család, 
amelyben négy generáció gya-
korolja ezt a szakmát – mond-
ja büszkén.

Kicsit még visszamenve az 
időben Déry doktor egyete-
mi felvétel előtt egy évet a Ma-
darász utcai gyermekkórház-
ban, mint műtős dolgozott, ahol 
ügyeletben éjszakai műtéteknél 
is segédkezett. Ajánlja az orvos-
tudományi egyetemet végzők 
részére, legyen kötelező kórházi 
tevékenység, mert ő ez idő alatt 
olyan sokat tanult, amit az egye-
temen nem oktattak.

Megkérdeztem riportala-
nyomtól, hogyan került Duna-
keszire, hiszen Budapesten szü-
letett. Elmondta: 1912-ben két 
szomszéd telket vásároltak itt a 
nagyszülei, akik mindhárom lá-
nyuknak – közte édesanyjának 
is – építettek egy kis nyaralót. 
Születése, 1947 óta szinte min-
den nyarat itt töltött a nagyma-
mával, gyerekkorában barátokat 
is szerzett. 1979-ben vette meg a 
szomszédos telket, amelyre sa-
ját elképzelései szerint építette 
a házat. A rendelőjét 1991-ben 
nyitotta meg, mert úgy gondol-
ta a hét fogorvossal Dunakeszi 
nincs teljesen ellátva.

- Én nagyon jól érzem magam 
a városban, nagyon sok bará-
tunk és ismerősünk van. A sze-
münk előtt változott meg Du-
nakeszi, az egykori kis falu-
ból egy minden igényt kielégí-

tő várossá formálódott. Öröm 
itt élni! A feleségemmel, Piros-
kával együtt arra törekszünk - ő 
is szolgáltat, könyvelő - hogy a 
tevékenységünkkel a dunakeszi 
embereket szolgáljuk, fontos, 
hogy a helyi szolgáltatásokat ve-
gyük igénybe. 2000-ben meg-
alapítottam Dunakeszin a Ro-
tary Clubot 21 fővel, azóta tö-
retlen lelkesedéssel működünk. 
Ha forintban akarom kifejezni 
a nyújtott segítséget, az sok tíz-
milliót tenne ki, de lehet, hogy 
a 100 milliót is átléptük. A ze-
neiskola hallgatóinak felkaro-
lása mellett a sérült, fogyatékos 
embereket is támogatjuk, ruha-
gyűjtést is szervezünk. Évek óta 
visszük a karácsonyi 100 zsák 
projektünket, amikor 150 kilós 
cukros zsákot megtöltünk tar-
tós élelmiszerrel és karácsony-
kor kiosztjuk a rászorulók-
nak. Rotary-díjjal jutalmazzuk 
a Radnóti gimnázium legjobb 
tanulóit, rendszeresen támo-
gatjuk a gödi intézmény mel-
lett a sződligeti Viktor Speciális 
Otthont, ahol legutóbb 30 gyü-
mölcsfát ültettünk. 

A Rotary Club Dunakeszi 
magas színvonalú tevékenysé-
gére felfigyelt az akkori vezető-
ség és dr. Déry Tibort választot-
ták meg primus alkormányzó-
nak, ő az alapító elnöke a Ma-
gyarországi Rotary Clubok 
Szövetségének.

- Ehhez az életúthoz hozzá-
tartozik a folyamatosan bővülő 
család, melynek minden egyes 
tagja külön örömet jelent szá-
munkra – mondja Piroska, a fe-
leség – mintegy zárszóként. - 
Így adjuk örökül, és adjuk to-
vább a gyermekeinknek ezt az 
életutat, hogy amíg élünk, ad-
dig tevékenykedünk, mindig al-
kotunk valamit, mert az ember 
alkotásra született, nem arra, 
hogy csak úgy eléldegéljen, ha-
nem mindig adjon is valamit. 
Egészségünk, szellemi frisses-
ségünk megőrzése érdekében 
rendszeresen kerékpározunk, 
túrázunk, kirándulunk, hogy 
feltöltődve végezhessük napi te-
endőinket, ami mindkettőnk 
számára örömöt és szakmai ki-
teljesedést jelent. 

***
Déry doktor úr egy olyan ki-
emelkedő alakja Dunakeszi-
nek, akire méltán lehetünk 
büszkék, munkásságát, elhiva-
tottságát és jótékony oldalát so-
kan megtapasztalhatták már. 
Kívánom, hogy szakértelmével 
és önzetlen támogató tevékeny-
ségével még sokáig legyen jelen 
a magyar és a dunakeszi egész-
ségügyben, városunk közéleté-
ben – hangzottak Dióssi Csaba 
polgármester elismerő szavai.

Vetési Imre 
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Krasznai Lajos – Krausz Lajos 
néven – legkisebb gyermekként 

1884. július 5-én született egy budai 
német családban. Édesapja a Rémi 
(később: Nemzeti) Szállóban idegen-
vezetőként dolgozott. Úgy tervez-
te, hogy legkisebb fia követi a szak-
májában, ő azonban más pályát vá-
lasztott. Tehetségére Stieber Vince, 
a terézvárosi Ávilai Nagy Szent Te-
réz-plébániatemplom lelkipászto-
ra figyelt fel, aki támogatta Krasz-
nai Lajost pályája indulásakor. A fia-
tal művész 1896 és 1903 között Vasa-
di Ferenc (1848–1916) és a bécsi Emil 
Schrödl tanítványa volt.

Krasznai Lajos 1903-ban külföldi 
tanulmányútra indult, dolgozott és 
tanult Bécsben, Németországban, 
Svájcban, Franciaországban és Belgi-
umban. 1915-ben Giesswein Sándor 
pápai prelátus, országgyűlési képvi-
selő hívására érkezett haza (akinek 
később mellszobrát is ő készítette), 
majd bevonult az első világháború-
ba. Innen visszatérén, a kommunis-
ta hatalomátvétel alatt nem alkotott, 
1919/20-ban pedig Radnai Bélánál 
(1873–1923) képezte tovább magát. 
Ezalatt művészeti-bonctani tanfolya-
mon is részt vett, illetve önálló mű-
termet nyitott Budapesten. Ekkortól 
a Műcsarnokban rendezett kiállí-
tások rendszeres résztvevőjévé lett. 

1934-ben nevét Krauszról Krasznaira 
magyarosíttatta, ez a változás művei 
szignózásában is megfigyelhető. 

A két világháború közötti időszak 
virágkora volt Krasznai Lajos művé-
szetének. Az 1948 után bekövetkező 
magyarországi kommunista fordulat 
véget vetett fényes karrierjének: fő-
iskolai tanári állást ajánlottak neki, 
amit nem fogadott el. Mivel kiállt a 
katolikus egyház mellett, műtermét 
államosították. Ő azonban nem tört 
meg: továbbra is dolgozott, elsősor-
ban vidéki templomoknak, illetve 
oroszlánrészt vállalt az egyházi épü-
letek világháborús károk utáni resta-
urálásában.

Erdőssy Béla plébános, egyház-
művészeti író (1912–1984), a szüle-
tésének 100. évfordulója alkalmából 
elhangzott emlékmisén így emléke-
zett meg Krasznai Lajosról: „Művé-
szettörténeti jelentősége abban áll, 
hogy az emberfölötti gigászi barokk 
korszakot emberméretűvé tette, nyu-
galmas utakra vezette.”

Dunakeszi alkotásai közül a leg-
több a Szent Mihály-templomot dí-
szíti, amelyről a szorgalmas plébános, 
dr. Vass Gyula feljegyzéseket készített 
a Historia Domusban. Ezek szerint 
Krasznai Lajos 1957-ben megbízást 
kapott egy főoltár elkészítésére, ame-
lyet carrarai márványból, baldachin-
szerű trónust formázva alakított ki. 
Az 1938. évi, Budapesten megrende-
zett eucharisztikus világkongresszus 
főoltárának kicsinyített mását alkotta 
meg a művész, a csavart oszlopok pe-
dig a római Szent Péter-bazilika Gio-
vanni Lorenzo Bernini által készített 
baldachinját idézik. 

1960-ban faragta a Fájdalmas Is-
tenanya című, Michelangelo Pietà 
című alkotása által ihletett művét, 
amelyet özvegy Kurucz Istvánné ké-
szíttetett a szobrásszal, és „augusztus 
15-én az esti misével kapcsolatban 
volt ünnepélyes elhelyezése és meg-
áldása.”. 

A mai baloldali mellékhajóban 
(másnéven az Öregtemplomban) 
az oltáron a gyermek Jézust a karjá-
ban tartó Szent József nagyméretű 

szobrát láthatjuk. Fölötte, a szentély 
félkupolájában áll Krasznai Lajos 
1961-ben készült alkotása, amely-
nek központi, széttárt karú, szakállas 
főalakja egy puttóktól övezett felhő-
ből emelkedik ki, és fentről tekint 
le Józsefre és a gyermekre. Ábrázo-
lásmódja szintén Michelangelóra 
vezethető vissza, aki a római Sixtus-
kápolna egyik freskóján jelenítette 
meg hasonlóképpen az Atyaistent.

1962-ben – szintén az egyházköz-
ség egyik hívének adományából – a 
stukkó anyagból készített Szent Rita 
szobrot helyezték el a templomban, 
a főbejárat közelében. „A szobor 
szentelését a községünkben időző dr. 
Mátray Gyula esztergomi protonotá-
rius-kanonok végezte el szép ünnep-
ség keretében.”

Krasznai Lajos dunakeszi alkotásai 
közül kiemelkedik a templom oltár 
feletti párkányzatán elhelyezett há-
rom monumentális szoborcsoport, 
ezek – egyedülálló módon – a három 
bibliai főangyalt és küldetéseiket áb-
rázolják. Az Isten Házába belépővel 
pontosan szemben, az apszis felett 
kapott helyet Szent Mihály, aki jobb 
kezében lángpallosát tartja, míg a 
ballal a templom kicsinyített mását 
védelmezi. Baloldalt Gábriel arkan-
gyalt láthatjuk az Angyali üdvözlet 
jelenetben a térdeplő Szűzanyával és 
a Szentlelket szimbolizáló galambbal. 
Jobboldalon pedig Rafael főangyal 
kapott helyet, aki az ifjú Tóbiást kí-
séri hosszú vándorútján, utóbbi ke-
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Szobrok a Szent Mihály-templomban

Dunakeszi főtemploma, a Szent Mihály-templom több 
carrarai márványból készült szobrot őriz, amelyeket Krasz-
nai (Krausz) Lajos világhírű egyházszobrász alkotott meg. 
Emellett az ő kezét dicséri az ún. Alhegyi-kereszt is, amely a 
Kossuth Lajos utca 2. számú ház kertjében található.

A Szent Mihály szobor az alkotó műtermében

Az Alhegyi-kereszt

A 140 éve született Krasznai (Krausz) Lajos egyházszobrász alkotásai Dunakeszin
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zében egy, a Tigris folyóból kifogott 
halat tart, a jelenethez tartozó kutya 
képében egy magyar puli szerepel. 
„Ezzel templomunk nemcsak ér-
tékes szobrokkal gazdagodott, ha-
nem állandóan tanítja a híveket az 
angeológiára, látván a három főan-
gyal szerepét üdvösségünk történe-
tében.” – jegyezte meg a plébános a 
Historia Domusban.

A Szent Mihály szobrot özv. Tóth 
Jánosné készíttette, akinek leánya, 
Tóth Mariska tanítónő (1900–1990) 
negyvenévnyi, Dunakeszin eltöltött 
tanítói szolgálat után vonult nyug-
állományba. Az alkotást a korábbi 
alagi, ekkor hatvani plébános, Csík 
József szentelte fel. A másik két szo-
bor a hívek adakozásából készült, 
„és megáldását a Szent Mihály búcsú 
ünnepén főpapi misében dr. Vanyek 
Béla váci főszékesegyházi főesperes 
és apátkanonok végezte.”

Krasznai Lajos dédunokájának 
nyilvántartása szerint a szobrászmű-
vész alkotása még az ún. Alhegyi-
kereszt, amelyet a postatakarék-
pénztári díjnokként dolgozó Alhegyi 
Géza (sz. 1893) és felesége, Klósz Ida 
(1899–1982. április 25.), akik a Hu-
nyadi utca 37. sz. alatt laktak, emel-
tettek Alag község fennállásának 25. 
évfordulója, valamint a Szent Im-
re-templom építésének megkezdése 
alkalmából, 1935-ben. A kereszt ere-
detileg a mai Szent Imre téren állt, de 
1948-ban, ünnepélyes keretek között 
a mai helyére vitték. Ezzel ünnepel-
ték a szabadságharc centenáriumát, 
de tiltakoztak a községi és egyházi 
iskolák államosítsa ellen is. 

 Dr. Kerekes Dóra  
 gyűjteményvezető

Révész István 
Helytörténeti Gyűjtemény
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Dióssi Csaba 
polgármester

Zupka Sándor elnök

Gulyás parti a dunakeszi 
nyugdíjas klubban

A klubvezető büszkén említet-
te a lelkes vezetőségi tagok és 

sok érdeklődő klubtag kezdemé-
nyezését látva, hogy „Nincs mit 
szégyellnünk! Nem véletlenül van 
a nevünkben a kiránduló klub, ez 
nem egy ’rozsdaövezet’. Annyi éve-
sek vagyunk, amilyenek vagyunk, 
de mozgunk, futunk, és a lényeg: 
együtt vagyunk, közösségben élünk, 
számíthatunk egymásra, tudunk 
mosolyogni és örülni egymásnak”. 
Megköszönte a vezetőség támoga-
tását, részvételét, és az alkalmat ki-
használva bemutatott két új vezető-
ségi tagot.

Jellemző a klub összetartására 
és az egymással történő törődésre, 
hogy van saját beteglátogatójuk, aki 
az éppen gyengélkedő tagokat szok-
ta fölkeresni otthonukban. Most 
azonban éppen neki vannak a tér-
dével kapcsolatos gondjai. Így a ve-
zetőség szívesen lát valakit, aki tud-
ná helyettesíteni átmeneti időre őt, 
hogy a kényszerűen otthon mara-
dók továbbra is érezhessék a közös-
ség törődését.

Dióssi Csaba polgármester üdvö-
zölte a tagságot, akik betöltötték a 
hatalmas díszterem étkezéshez ren-
dezett asztalsorait. Elmondta, hogy 
mindig örömmel jön a klub rendezvé-
nyeire, mert itt érdeklődő, derűs em-
berek közt lehet, akik korukat meg-
hazudtolva serények és részt vesznek 
a város életében is. Többek között ki-
emelte, milyen fontos az idősek életé-
ben a bezárkózás elkerülése, a közös-
ségben létezés, ami egyben a szellemi 
képességeket is karban tartja. Azon-
ban ugyanilyen fontos a fizikai aktivi-
tás, az egészség megőrzése is, amely-
nek a legfontosabb eleme a mozgás. 
Karban kell tartanunk az izmain-
kat, ízületeinket! Javasolta, hogy kö-
vessük a japánok példáját, akik min-
dennapi mozgás szervezésére buz-
dították a lakosságot, s ezzel Japán-
ban a várható átlagéletkort sikerült 
igen magas szintre emelni. Beszámolt 
róla, hogy Csoma Attila igazgató úr-
ral közösen azt elemzik, mivel lehetne 
a jövőben még több mozgást ajánlani 
a művelődési központ látogatóinak.

A gulyásra várva a vezetőség és a 
szintén kezdeményező tagoknak kö-
szönhetően hallhattunk a helyhez és 
az évszakhoz kapcsolódó verset, az 
énekkar vidám előadását, amelyhez 
a sorok közt majd mindenki bekap-
csolódott.

Részt vehettünk egy újszerű kez-
deményezésen is, ami az időskorban 
lassan lazuló érzékszerveket, meg-
figyelőképességet igyekezett felfris-
síteni. Ennek során a kivetített áb-
rákat kellett viszonylag rövid ide-
ig szemlélni és memorizálni, majd 
az eltűnő képre vonatkozó kérdése-
ket megválaszolni. Nem volt köny-
nyű feladat a 11 kérdésre helyes vá-
laszokat adni, de azért akadt több jó 
megfigyelő.  

A klub soron következő rendezvényei:
•   Klubnapok: páratlan hét 1. és 3. hét 

szerdája. Kezdés: 14 órakor, vagy a 
kihirdetett (jelzett) időpontban.

•   Kirándulások: páros hét 2. és 4. hét 
szerdáján. Indulás: a meghirdetett 
időpontban a felszállító pontról.

•  Szeptember 18. „Szomszédoló be-
mutatkozás” Meghívott vendég 
Swartz István úr, a Dunakeszi Jár-
műjavító Kft. ügyvezető igazgatója.               

•  Szeptember 25. Határon túli ma-
gyar városok: Besztercebánya

•  Október 02., Idősek világnapja a 
DNYKK-ban

•  Jelentkezés és befizetés: az október 
09-i kirándulásra és a szüreti bálra

•  Gyalogos kirándulás az aktualitá-
sok jegyében

•  Október 16. Hagyományőrző szü-
reti bál

•  Október 30.    Barangolás Madách 
és Mikszáth nyomában

•  November 06. Csokonai Vitéz Mi-
hály-házi vetélkedő 

(Windhager)   

A DUNAKESZI NYUGDÍJAS KIRÁNDULÓ KLUB 
EZ ÉVBEN IS MEGTARTOTTA AZ ŐSZ KEZDE-
TÉN SZOKÁSOS GULYÁS PARTINAK NEVEZETT 
HANGULATOS RENDEZVÉNYÉT, MELYEN EZ 
ALKALOMMAL 130 FŐ VETT RÉSZT. A SZO-
KÁSOS REMEK HANGULATRÓL EZÚTTAL IS 
ZUPKA SÁNDOR ÉS A VEZETŐSÉG TAGJAI 
GONDOSKODTAK. A VENDÉGEK KÖZT DIÓSSI 
CSABA POLGÁRMESTERT ÉS CSOMA ATTILÁT, 
A JÓZSEF ATTILA MŰVELŐDÉSI KÖZPONT 
IGAZGATÓJÁT KÖSZÖNTÖTTÉK.
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Baranyai Tamásné Ilona néni életútja a szorgalomról, a kitartásról, a nehéz helyzetek sikeres megoldásáról tanúskodik

“A legfontosabb emlékem az életem-
ben, amikor családom lett, a legna-
gyobb bánatom pedig, amikor a fér-
jem meghalt, és egyedül kellett felne-
velnem a gyerekeket. Az anyósomat is 
magamnál tartottam, nem hagytam 
magára” – kezdett bele a a mesélésbe 
Ilona néni, aki olyannyira aktív, hogy 
a tavalyi évig a 6 hős családra még 
minden nap megfőzött.

“NAGYON-NAGYON SZERE-
TÜNK ITT ÉLNI DUNAKESZIN, 
SZERETEM, HOGY AZ UNOKÁM 
KÖZELÉBEN LEHETEK.”

“Bölcsődében dolgoztam, de emel-
lett minden munkát, amit csak fel-
ajánlottak, azt elvállaltam, hogy fel 
tudjam nevelni a gyerekeimet, szeren-

csére egészséges voltam. Később te-
lefonközpont-kezelőként dolgoztam 
Budaörsön. Keceli vagyok, 10 éve élek 
Dunakeszin, van két unokám és van-
nak dédunokáim is, az egyik ma kez-
dett a Radnóti Miklós Gimnázium 8 
osztályos képzésében, ami hatalmas 
öröm számomra” – osztotta meg ve-
lünk az ünnepelt.

6 éve volt egy infarktusa, megrom-
lott a hallása, látása, de kedvessége su-
gárzik. Reméljük, a 100 éves köszönté-
sen is jelen lehetünk.

“Engem a gyerekek éltetnek, a Jóis-
tennek köszönhetem az egészséget és a 
családi összetartás a hosszú élet titka” 
– zárta gondolatait Ilona néni.

Fotó: Kovács Zsolt

Sipos Dávid alpolgár-
mester köszöntötte a 95 
éves Ilona nénit, aki szí-
vesen mesélt nekünk az 
életéről, és a hosszú élet 
titkát is elárulta – írja a 
dunakeszipost.hu.

A 95 éves Ilona néni ragyog, 
ha a gyerekekről beszél

Az idősek világnapja 
alkalmából Pál Dé-
nes koncerttel várjuk 
szépkorú lakótársa-
inkat. A rendezvé-
nyen való részvétel 
ingyenes, de előzetes 
regisztrációhoz kö-
tött. A regisztrációhoz 
a Dunakeszi kártya 
megléte is szükséges. 
Jelentkezés az alábbi 
elérhetőségeken lehet-
séges:

Tel:  06 30 618 6833,   
06 27 543 225

Cím: 2120 Dunakeszi, 
Állomás sétány 17.

Idősek 
világnapja

2024. október 1. 
kedd 16 óra
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Manuel Betancourt 
Camino: Dunakeszi 

az otthonom, szeretnek 
az emberek engem és 

a kultúrámat

- Úgy tudom, most érkeztél haza. 
Merre jártál?

- Igen, múlt héten a bécsi 
Musikvereinban léptünk fel a Ma-
gyar Nemzeti Férfikarral. A 150 éve 
született zeneszerző, Arnold Schön-
berg Gurre-Lieder című művét ad-
tuk elő a Bécsi Szimfonikusok köz-
reműködésével. Akkora sikerünk 
volt, hogy a közönség állva tapsolt 
meg bennünket.

- Hogyan kerültél a Magyar Nem-
zeti Férfikarba?

- Éppen munkát kerestem, ezért 
meghallgatásokon vettem részt. Az 
egyik ilyen alkalommal a kórusve-
zető hallott énekelni és elhívott egy 
üresedés betöltésére. Hónapok tel-
tek el, mire szerződés lett belőle. A 
meghallgatások nem egy vendégsze-
replést hoztak magukkal, így éne-
kelhettem a Váci Szimfonikusok-
kal a Pécsi Nemzeti Színházban. Ez 
a szereplés hozta meg az ismeretsé-
get Farkas Pállal.

- A dunakeszi lakosok az óriá-
si sikerű Szent Korona Országa ős-
bemutatóján a Dunakeszi Szimfo-
nikus Zenekarral és Farkas Pál ve-
zényletével láthattak színpadon. 
Mexikóiként magyar nyelvű orató-
riumban énekelni minimum megle-
pő. Hogy vetted az akadályt?

- A mexikói és a magyar kultúra 
messze áll egymástól, de egy énekes-
nek bele kell bújnia, bele kell dolgoz-
nia magát a karakterbe, mindegy, 
hogy az milyen nemzetiségű. Inten-

zív volt az ősbemutató előtti egy hó-
nap. Főleg a kiejtést kellett tökélete-
síteni. Hiába beszélek magyarul, a 
mexikói akcentust el kellett tüntet-
ni, Farkas Pállal, Kaszás Gézával és 
Korényi Judittal igazán sokat dol-
goztunk rajta.

- Egyszerűbb magyarul énekelni, 
mint beszélni?

- Igen, mondhatjuk, mivel a nyelv-
tani logika egész más a két nyelvben.

- Az opera a fő profilod, mi van 
még mellette?

- A fő munkám a Magyar Nemze-
ti Férfikarban van, ahol sok szólóda-
rabban lépek fel. Emellett saját kon-
certjeim is vannak, amiken főleg a 
latin-amerikai és a spanyol zeneszer-
zők műveit népszerűsítem.

- A Magyar Nemzeti Férfikar az 
Évad Művésze díjjal honorálta a 
munkádat. Mit éreztél a díj kap-
csán?

- Természetesen nagyon boldog 
voltam, hogy ekkora megtisztelte-
tés ért! Sőt, minden nappal egyre nő 
ez az érzés, mivel egyre több isme-
rősöm hív fel gratulálni. Idén külö-
nösen keményen dolgoztam, nagyon 
sok szóló szerepet játszottam.

- A mexikói San Felipe és Duna-
keszi milyen messze van egymás-
tól, mekkora utat jártál be otthon-
tól otthonig?

- A két település közel 10.000 km-
re, ajtótól ajtóig úgy 32 órára van 
egymástól. Természetesen a szüle-
im szomorúak, mint minden olyan 
szülő, aki ritkán látja a gyermeke-
it. Ugyanakkor büszkék rám és nyu-
godtak, mert látják, hogy boldog va-
gyok itt és jó helyen lakom.

- Olvastam, hogy gyerekkori vá-
gyad volt a klasszikus kultúra hazá-
jába, Európába költözni. Az álom 
és a realitás mennyire közelítik meg 
egymást?

- A zenei célom teljesült. Zürich-
ben világhírű nevekkel dolgoztam 
együtt. Majd a francia National de 

Rhin operában énekeltem. Majd 
szabadúszóként kezdtem dolgoz-
ni, és sokat utaztam. A másik célom 
a szerelem és a családalapítás volt. 
Szerencsés vagyok, hogy megismer-
tem a feleségemet és három nagysze-
rű gyermekünk született. Ezek után 

azonban el kellett döntenünk, hol fo-
gunk élni, mert nem akartam foly-
ton távol lenni. Ezért költöztünk Bu-
dapestre, aztán Dunakeszire. Nem 
volt egyszerű a dolgunk családi se-
gítség híján. Ráadásul külföldiként 
az ügyintézésből kezdetben nem 
tudtam kivenni a részem, de mivel 
szeretek főzni, ezért én lettem ott-
hon a szakács. 

- Hogy érzed magad? Boldog em-
ber vagy?

- Igen, az vagyok! Dunakeszi az 
otthonom, szeretnek az emberek en-
gem és a kultúrámat. Azt a munkát 
végzem, amit szeretek és gyönyö-
rű családom van. A mexikói embe-
rek pozitívak és optimisták, mindig 
megpróbálnak mosolyogni.

Nagy-Laube Csilla

„Hang, szív, erő”
MANUEL BETANCOURT CAMINO MEXIKÓI SZÁRMAZÁSÚ OPERAÉNEKES, A MAGYAR NEMZETI FÉRFI-
KAR (KORÁBBAN HONVÉD FÉRFIKAR) TAGJA, DUNAKESZI POLGÁR. A MEXIKÓI GUANAJUATO ÁLLAM-
BELI SAN FELIPÉBEN NŐTT FEL. A MEXIKÓI NEMZETI KONZERVATÓRIUM ELVÉGZÉSE UTÁN TUDÁSÁT 
A PLACIDO DOMINGO-ÖSZTÖNDÍJ SEGÍTSÉGÉVEL FEJLESZTETTE TOVÁBB ÉS JÁRTA KÖRBE A VILÁG 
OPERAHÁZAIT. MAGYAR FELESÉGÉVEL ÉS GYERMEKEIVEL BUDAPESTEN, MAJD DUNAKESZIN TELE-
PEDETT LE.
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Temesi Ferenc, 
Száraz Miklós György, 
Oberczián Géza

OBERCZIÁN GÉZA A KÁRPÁT-MEDENCEI 
KORTÁRS MAGYAR IRODALMI ESTEK DU-
NAKESZIN PROGRAMSOROZAT MÁSODIK 
ÁLLOMÁSAKÉNT A JÓZSEF ATTILA MŰVE-
LŐDÉSI KÖZPONTBAN BESZÉLGETETT ÍRÓ-
TÁRSAIVAL: TEMESI FERENC (KOSSUTH-DÍJ), 
SZÁRAZ MIKLÓS GYÖRGY (MAGYARORSZÁG 
BABÉRKOSZORÚ-DÍJ).

Fater, Apa, Apám, Apukám - 
mondjuk viszonyunk szerint a 

férfi szülőnkre. A szabályok atyjára, 
egyik első példaképünkre. Mivel lé-
tezésünk első pillanatától fogva tu-
dunk róla, azt hisszük ismerjük, sőt 
véleményünk van róla – már egészen 
korán – hogy jó ember-e vagy rossz, 
sokra vitte-e az életben vagy nem, hi-
báztatjuk vagy felnézünk rá, de min-
denképpen viszonyunk van hozzá. Ez 
a kötelék akkor sem szűnik meg, ami-
kor meghal, de a viszonyunk változik. 
Az a pillanat, amikor belépünk a régi 
dolgozószobájába és elkezdjük szor-
tírozni egy élet hagyatékát, sok min-
dent megváltoztathat. Néha tudunk 
egy-egy titkot apánk életéből, de nem 
találunk bizonyítékot rá és a képzele-
tünkkel dolgozunk rajta tovább, mint 
Oberczián Géza az Áramlásban; néha 
rájövünk, hogy az apánk több volt, 
mint vártuk, ahogy Száraz Miklós 
György Apám darabokban című re-
gényében; néha sok mindent tudunk, 
mint Temesi Ferenc Apám című mű-
vében, de a megfigyelési akták valósá-
ga minden képzeletünket felülírja. 

Három író beszélgetett egymással 
apákról és nemzőkről szókimondóan, 
mégis emelve családjuk emlékét. Ne-
héz este volt, súlya volt. De nem olyan 
nehéz, mint megszerezni és feldolgoz-
ni ezeket a kusza, erőszakban és áru-
lásokban gazdag történeteket, a hihe-
tetlen sztorikat, a boldogulást olyan 
történelmi korszakokban, ami a ki-
lencvenes évektől felnőtt nemzedék 
számára gyakorlatilag elképzelhetet-
len. Ezek a regények még őrzik an-
nak a kornak a lenyomatát, amelyben 
az árulás természetes volt, a naivitás 
életveszélyes és bárkit bármikor el le-
hetett vinni néhány évre kényszer-
munkára. És hisszük vagy nem, a ge-

nerációkon keresztül átívelő traumák 
és ferdítések minket is tesznek vala-
kivé: erőssé vagy gyengévé, törtető-
vé vagy megalkuvóvá, kérdezővé vagy 
megmondóvá.

Az indítóok mindhárom szerzőnél 
más volt. 

Temesi Ferenc Kossuth-díjas író el-
mesélte, hogy több mint kétszáz oldal 
besúgó anyagot kapott édesapjáról. A 
feldolgozás folyamatáról úgy nyilat-
kozott, hogy megrendítő volt olvas-
ni, amikor apja legjobb barátait fedez-
te fel a sorok között egyes számára be-
azonosítható események kapcsán. El-
mondása szerint íróként is hihetetlen 
történeteket találtak ki a családjáról a 
hajdani besúgók.

Száraz Miklós György családja so-
káig úgy tudta, hogy apját kivégez-
ték. Később azonban kiderült, hogy 
tíz év börtönt kapott. Mindig érdekel-
te, hogy az ezek után priuszossá vált 
apja később hogyan válhatott kultúr-
ház igazgatóvá. Amikor a katonai el-
hárításnál érdeklődött az apjáról – 

akit tudta, hogy megfigyeltek, tehát 
méternyi anyagai lehettek – csupán 
másfél ujjnyi magasságú iratot adtak 
ki róla. 

Oberczián Géza édesapja a Nem-
zeti Színházban rendezett, 1952-ben 
ismeretlen okokból két évre Recskre 
vitték és a halála után sem derült ki 
miért, de ezek után hosszú ideig csak 
segédmunkásként dolgozhatott. Vé-
gül ő lett Magyarország első tulajdon-
képpeni reklámfőnöke.

Összezavarodva, de elgondolkodva 
jöttem el az irodalmi estről, azt kap-
tam, amire nem számítottam, amit 
egy irodalmi regénytől is várunk: 
megmozgatott és kibillentett, kény-
szerített, hogy újragondoljam kényel-
mes és biztonságos életemet.

A programsorozat következő alkal-
ma október 3-án ismét a könyvtárban 
kerül megrendezésre, amikor Szöllő-
si Mátyás József Attila-díjas író, költő 
fotográfussal találkozhatunk.

Nagy-Laube Csilla

Apáink  nyomában
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Intézményünkben fontos a 
gyerekek egészséges testi, 

lelki, szellemi fejlődése, ennek 
alapja a biztonságos és barát-
ságos környezet. Célunk, hogy 
érzelmi biztonságot nyújtó, de-
rűs, szeretetteljes, elfogadó, 
értő, fejlesztő bölcsődei légkör-
ben nevelkedjenek a gyerekek. 
Az elmúlt 17 évben a gyerme-
kek korának megfelelő, egyén-
re szabott fejlesztést biztosí-
tottunk, mely a szülőkkel való 
szoros kapcsolattartásnak is 
köszönhető.

Alapítványi bölcsődeként le-
hetőségünk van olyan rugal-
mas szakmai program ösz-
szeállítására, mely maximá-
lisan gyermekközpontú: szá-
mos plusz szolgáltatást tudunk 
nyújtani, mint például kirán-
dulásokat, szülinapi bulikat, 
angol nyelvű foglalko-
zásokat, zenés tor-
nát, stb.

Folyamatosan azon dol-
gozunk, hogy a mai korhoz 
mindinkább illeszkedő, a gye-
rekek számára érdekes pedagó-
giai programot tudjunk nyúj-
tani. Már régóta dédelgetett 
álmunk volt, hogy Montes-
sori Mária pedagógiáján ala-
puló - „Segíts nekem, hogy ma-
gam csinálhassam” - progra-
mot valósíthassunk meg. 2024. 
szeptemberre megtörtént a kis-
gyermeknevelők továbbképzé-
se, a csoportszobák átalakítá-
sa és megkezdtük a pedagógiai 
program bevezetését. 

A pedagógiailag tudatosan 
előkészített környezetben és 
feltételrendszer között minden 
kisgyermeknek lehetősége van 
arra, hogy a saját tevékenysége 
során maga fedezze fel a körü-
lötte lévő „világot”. Az aktivi-

tás támogatása érdeké-
ben a csoportszoba 

egyszerű, termé-

szetes anyagokból készült, le-
tisztult színvilágú, a gyerme-
kek testméretéhez alkalmazko-
dó bútorokkal, használati tár-
gyakkal berendezett. 

A tapasztalatszerzés útja, 
maga a szabad játék, illetve a 
napirendben meghatározott te-
vékenységek. A kisgyermekne-
velő folyamatosan megfigyel 
minden kisgyermeket, és va-
lamennyi gyermeket úgy se-
gíti, neveli és fejleszti, hogy fi-
gyelembe veszi az aktuális fej-
lettségi szintjét, szomatikus és 
pszichés állapotát, így ponto-
san annyi segítséget ad, ami 
az adott helyzetben a gyermek 
egyéni igényeihez szükséges. A 
gyermeki kompetenciakészte-
tés támogatása, az egyéni pró-
bálkozások gyakorlásának biz-
tosítása, az elegendő idő, -hely, 
-egyéni odafordulás és a nyu-
godt környezet együttesen hoz-
zájárul a gyermekek egészséges 
életviteléhez, jó mentálhigié-
nés állapotához, jó szokások ki-
alakításához és azok belsővé té-
teléhez. A kisgyermeknevelők 
olyan környezetet biztosítanak, 
ahol a gyermekek kompeten-
ciájának támogatása optimális 
módon történik.

A gyermekek felé szerete-
tet, elfogadást közvetítenek, és 
nagyfokú empátiát mutatnak. 
Ebben a légkörben a gyerme-
kek aktivitása fokozódik, önál-
lósodási törekvéseik erősödnek. 
A megerősítésnek, bátorításnak 
nagy szerepe van a nevelői tevé-
kenységükben.

Célunk, hogy a gyermeki sze-
mélyiség olyan értékeit és ké-

pességeit hozzuk felszínre és 
fejlesszük, amely gyorsan fej-
lődő világunkban elsődleges 
fontosságú: önállóság, problé-
mák felismerésére való képes-
ség, problémamegoldó gondol-
kodás, kreativitás, kooperációs 
képesség.

Az érzékeny periódusok elve 
szerint az ember életének első 
hat évében szivacs módjára, tu-
dattalanul szívja magába a világ 
információit. Hat éves kor kö-
rül ezt a képességünket fokoza-
tosan elveszítjük, a tudattalant 
a tudatos gondolkodás váltja 
fel. A gyermek adott életkorban 
más-más terület iránt érdeklő-
dik fokozottan. 0-3 éves korban 
az érzékszervi tapasztalatok 
ösztönös befogadása a jellemző, 
ezért az érzékelés-észlelés, moz-
gás olyan területek, amelynek 
fejlesztésére kiemelt figyelmet 
fordítunk. Ezekkel a képessé-
gekkel a későbbi óvodai-, isko-
lai- vagy akár sporttevékenysé-
gek során is nagy előnyre tehet-
nek szert a gyermekek.

Első tapasztalataink alapján a 
gyermekek nagy érdeklődéssel 
és nyitottsággal vetik bele ma-
gukat Montessori Mária világá-
ba, és elképesztő sebességgel te-
szik azt magukévá. Temesvári 
Istvánnal, a bölcsődét üzemel-
tető alapítvány elnökével együtt 
várjuk szeretettel azokat a gye-
rekeket és szüleiket, akiket ér-
dekel kis világunk és szeretné-
nek jobban megismerkedni a 
Baby Bocsok Bölcsivel (www.
babybocsok.hu) – tájékoztatta 
lapunkat Ákoshegyi Márta.

  (X)

A Baby Bocsok Böl-
csőde Dunakeszi 
legrégebben műkö-
dő magánbölcső-
déje 2007. márciu-
sában nyitotta meg 
kapuit családi há-
zas környezetben, 
zöld övezetben, és 
azóta is töretlenül 
várja szeretettel a 
kisgyermekeket. Régi bölcsőde új köntösben

A Baby Bocsok Bölcsőde új Montessori programmal indult szeptemberben
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A fesztivál idén két év kihagyás-
sal újra a minden igényt kielégí-

tő városi rendezvényhelyszínen, a Ka-
tonadombon került megrendezésre. A 
jól szervezett parkolás, még csak nem 
is emlékeztetett a budapesti rendezvé-
nyek környékén rendszeres közlekedé-
si ökölharcra, remekül meg lehetett áll-
ni a közelben. 

Most is széles skálájú elfoglaltsá-
gokból választhattunk. Egyrészt meg-
voltak az elmaradhatatlan vidámpar-
ki elemek: megcsodálhattuk a Dunát 
a városnéző „Dunakeszi Eye” óriás-
kerékről, felülhettünk a rengeteg pör-
gő-forgó alkalmatosságra, lőhettünk 
plüssállatot a félszemű céllövöldésnél 
és növelhettük a lakásban elhelyezendő 
kézműves tárgyak sorát. Amikor végre 
átverekedtük magunkat a vurstlis ko-
csikon, nehézzé vált a választás, nem-
csak a Kalandozó Komédium népi já-
tékainak garmadája hívogatott vagy a 
kézműves sarkok vártak különféle fog-
lalkozásokkal, hanem számtalan ci-

vil-, kulturális egyesület és helyi szol-
gáltató által kínált elfoglaltság közül 
szemezgethettünk. Kint volt a rendőr-
ség a logikai és közlekedési feladatai-
val, a Kozsan Tehetségműhely, a Zöld 
Dunakeszi program gyógyteakortyo-
ló teaházával, a Rozmaring erdei isko-
la, a Révész István Helytörténeti Gyűj-
temény, az Innovatív Fiatalok Egyesü-
lete, a Groupama, az OTP és még so-
kan mások.

Persze hamar megéhezik és meg-
szomjazik az ember ilyen melegben, a 
streetfood kínálat most sem hagyott 
maga után kívánnivalót: találkozhat-
tunk a megszokott arcokkal a megszo-
kott helyeken. 

Rendkívüli széles volt a Városi 
Sportegyesület Dunakeszi sportágvá-
lasztó skálája, ameddig a szem ellá-
tott különböző sportok közül válogat-
hattunk. Nehéz volt eldönteni, hogy 
az ember melyik labdás egyesülethez 
fusson, főleg, amikor megzavarta a te-
kintetet a napon teljes öltözetben har-
coló kendó bemutató. Nem volt mit 
tenni, mindenhova be kellett állni ki-
csit! Képviseltette magát az akrobati-
kus rock and roll, az amerikai football, 
az asztalitenisz, az atlétika, a birkó-
zás, a különféle jiu-jitsu irányzatok, a 
cheerleader csapat, a futsal, a jégko-
rong, a judo, a kajak, a karate, a kendó, 
a kézilabda, a korfball, a kosárlabda, 
a labdarúgás, az ökölvívás, a röplabda, 
a sakk, a tollaslabda, a thai box, a tri-

atlon, az úszás, a vízilabda, és zen bu 
kan kempo csapata is.

A táncos fellépők színpadát idén sze-
rencsére árnyékos helyre tették a szer-
vezők, a Kreadance és a 4M Dance 
Company tagjai kiváló szórakozást 
nyújtottak.

A Duna-parti éjszaka pedig pénte-
ken a Valmar, T-Danny és Lotfi Begi, 
szombaton pedig az

Irie Maffia, Rúzsa Magdi, és DJ 
Dominique zenéitől visszhangzott. 

A háromnapos rendezvényt vasár-
nap este Korda György és Balázs Klári 
frenetikus showja koronázta meg.

Nagy-Laube Csilla
Fotó: Kovács Zsolt 

és Tóta Krisztián

Hiába vártuk az őszt, valahogy elfelejtett megérkezni: se a 
hőség nem múlt el, se a véget nem érő fesztiválok sora. Jó 
hír ez a város polgárainak, hiszen végre újra együtt sportol-
hattak, bulizhattak a nyári szünet által szétszakított bará-
tok a XIII. Dunakeszi Feszten.

Fesztiválhangulat 
DUNAKESZIN 
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Már az első napon jól érzékelhe-
tő volt, hogy az önkormány-

zat jól döntött, amikor ismét a régi-új 
helyszín mellett tette le a voksát, hi-
szen a hatalmas zöldfelületet valóság-
gal ellepték a gyermekes családok, és 
ahogy közeledett az első koncert ide-
je, a tizenéves fiatalok „serege” és na-
gyon sok felnőtt foglalta el a nagyszín-
pad előtti nézőteret. 

A helyi műsorvezető remek felveze-
tője megalapozta a T-Danny, a Valmar 
és Lotfi Begi rajongóinak a hangula-
tát, akik óriási ovációval fogadták a 
színpadra lépő kedvenceiket…

A XIII. Dunakeszi Feszt szombat 
esti sztárjai ezreket vonzottak a Ka-
tonadombra, ahol alig volt egy tal-
palatnyi szabad hely, a zenerajongók 
a „küzdőtéren” kívül megtöltötték a 
gasztronómiai finomságokat kíná-
ló sátrak előtti területet is, zsúfolásig 
megteltek az asztalok melletti padok is 
a slágereket, a közkedvelt dalokat dú-
doló közönséggel.

Elsőként az Irie Maffia robbant be 

a szombat esti éjszakába, a népsze-
rű bandát hazánk egyik legnagyobb 
sztárja, Rúzsa Magdi követte gyönyö-
rű dalaival. A remek hangulatú szom-
bat estét DJ Dominique fergeteges bu-
lija zárta, aki néhány óra elteltével, va-
sárnap este újból köszöntötte a feszti-
vál népes táborát, akik a nyolcvanas, 
kilencvenes évek világslágereit együtt 
énekelve perdültek táncra…

DJ Dominique remek zenei össze-
állítással alapozta meg a XIII. Duna-
keszi Feszt háromnapos programso-
rozatát megkoronázó Korda György-
Balázs Klári frenetikus sikerű szuper 
koncertet, akik ezúttal is bizonyítot-
ták, hogy örök csillagként ragyognak 
és élvezik a közönség rajongó szerete-
tét. 

Az idei fesztivál is bővelkedett kul-
turális és sportprogramokban, látvá-
nyos bemutatókban a fiatal és az idő-
sebb korosztály örömére. 

(Vetési)
Fotó: Kovács Zsolt 

és Tóta Krisztián

A XIII. Dunakeszi Feszt szervezői idén 
is rendkívül gazdag és választékos zenei, 
kulturális, sport- és gasztronómiai prog-
ramokkal várták a közönséget a három-
napos fesztiválra, melyet két év után 
ismét a közkedvelt Duna-parti Katona-
dombon tartottak. 

Sztárok a Dunakeszi Feszt színpadán
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Dunakeszi Feszt 
– VSD sportágválasztó

Szombat délelőtt 
a XIII. Dunakeszi 
Feszt a sportról szólt 
a Duna-parti Kato-
nadombon, ahol Pest 
vármegye legnagyobb 
sportegyesülete, a 25 
szakosztállyal mű-
ködő, válogatott és 
országos bajnokokkal 
büszkélkedő Városi 
Sportegyesület Duna-
keszi mutatkozott be a 
nagyközönségnek.

A versenysportra és a sza-
badidősportra egyaránt 

nagy hangsúlyt fektető VSD-
ben közel háromezer fia-
tal sportol, akik edzőikkel és 
szakosztályvezetőikkel látvá-
nyos bemutatókkal vártak a 
sport iránt érdeklődő és von-
zalmat érző gyerekeket, a fia-
talabb korosztály képviselőit. 

Óriási érdeklődés övezte a 
sportágválasztót!

Fotó: Kovács Zsolt és 
Tóta Krisztián 
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A tízfős csapatok – a versenykiírás 
szerint 8 férfi és 2 nő – többek 

között kötélhúzásban, szkanderben, 
sörivásban mérték össze tudásu-
kat, erejüket, de a zsűri díjazta azt 
is, hogy ki főzte a legfinomabb bab-
gulyást.

Az izgalmas és a nagyon látvá-
nyos versenyt a Dunakeszi Járműja-
vító csapata nyerte – miután a pont-
versenyben a legjobb eredményt el-
érő önkormányzat csapatkapitánya, 
Dióssi Csaba polgármester bejelen-
tette, hogy náluk több idegenlégiós 
hölgy is szerepelt, ezért nem tarta-
nák etikusnak, ha ők nyernének.

Így 1. a Dunakeszi Járműjavító, 
2. Dunakeszi Város Önkormányza-
ta, 3. a Vérbeli Sportolók Dunake-
szi (VSD), 4. Rendőrség, 5. helyen a 
Közüzemi-DOHSZK csapata végzett.

V. I.
Fotó: KesziPress

A XIII. Dunakeszi Feszt 7próba versenyén öt 
csapat küzdött a díszes vándorserlegért és a népes 
szurkolótábor elismeréséért.

Dióssi Csaba fair play 
díjas bejelentése 

A Dunakeszi Járműjavító csapata nyerte a 7próbát
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A 7póba győztese csapata: Dunakeszi Járműjavító

A csütörtöki elődöntőben a 17 
éves tajvani Csen Po-jen volt a 

magyar parasportoló ellenfele, aki-
től 3:0-ra kapott ki.

A Dél-párizsi 4-es Arénában az 
első játszmában a magyar verseny-
ző igyekezett irányítani a labdame-
neteket, de támadásaiba sok hiba 
csúszott, emiatt hátrányba került. 
Pálos a második szettben is több-
ször dühösen vette tudomásul, hogy 

megoldásai nem sikerültek, ázsi-
ai ellenfele ugyanis remekül véde-
kezett, szinte minden labdát visz-
szaadott.

Így hosszú, látványos labdamene-
teket is láthatott a közönség, azon-
ban ezeket szinte kivétel nélkül a 
rivális nyerte, aki így megduplázta 
előnyét.

A harmadik felvonás elején ugyan 
Pálos vezetett, de 5-4 után Csen for-
dított, és kisvártatva bejutott a fi-
náléba.

Az M4 Sportnak nyilatkozva úgy 
összegzett, hogy ezen a mérkőzésen 
neki „körülbelül 150 százalékot kel-
lett volna” nyújtania, míg ellenfe-
lének önmagához képest gyengéb-
ben játszania, akkor lett volna „egy 
fifti-fifti meccs”.

Beszélt arról is, hogy nem volt 

dühös, csak bosszankodott, amikor 
úgy érezte, hogy egyszerűbb poén-
nál ront.

„Nyilván mérgelődtem időnként, 
azért próbálkoztam, de sajnos a re-
alitás győzött. Ő tizenhét éves, én 
meg most voltam harminckilenc, ez 
ilyen”– vonta meg a mérleget.

Az enyhe értelmi fogyatékosság-
gal született Pálos Londonban és 
Tokióban arany-, Rio de Janeiróban 
és most pedig bronzérmes lett.

„Mindegyik éremnek megvolt 
a saját maga sztorija. Ez legalább 
olyan értékes, mint a tokiói arany, 
én ezt így élem meg, ha nem értéke-
sebbnek”– árulta el.

A párizsi paralimpián 5 arannyal, 
6 ezüsttel és 4 bronzzal zártak a ma-
gyarok

Forrás: MTI

Az asztaliteniszező 
Pálos Péter bronzér-
met szerzett az MS11-
es kategóriában a 
párizsi paralimpián. A 
Városi SE Dunakeszi 
sportolója, aki a múlt 
héten ünnepelte a 39. 
születésnapját, már 
azzal biztosította do-
bogós helyezését, hogy 
megnyerte szerdai 
negyeddöntőjét, mivel 
ebben a sportágban 
nem rendeznek bronz-
mérkőzéseket.

Bronzérmes a VSD asztali teniszezője, Pálos Péter
Paralimpia 2024 
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Nőiesség 
és a tánc

- Szegeden tanultam jazz balettet, 
modern táncot és a klasszikus ba-
lettbe is belekóstoltam. Elvégeztem a 
Modern tánc oktatói szakot is. Éve-
kig a Szegedi Nemzeti Színház tánc-
karának tagja voltam, majd Buda-
pesten dolgoztam szabadúszó szín-
padi táncosként. Olyan fantaszti-
kus darabokban szerepeltem, mint 
Rómeó és Júlia című musical vagy a 
Csárdáskirálynő a Szegedi Szabad-
téri Játékokon, illetve a Dzsungel 
könyve a Pesti Színházban.

Majd az élet elsodort a táncos 
szakma mellől, civil foglalkozásban 
kezdtem el gondolkodni, idegenfor-
galmat tanultam. Néhány évet kül-
földön is éltem és dolgoztam. 

Azt követően jött a családalapítás 
is, 2 gyönyörű gyermekem született.

Viszont, a tánc, a mozgás sajnos 
teljesen eltűnt az életemből és ez 
egyre jobban zavart! 

Keresgélni kezdtem, szerettem 
volna valami tánchoz hasonló, min-
dent jól átmozgató mozgásformát ta-
lálni.

Így találtam rá a Beautyrobic-ra, 
ahol egy csodás harmonikus, mégis 
szenvedélyes szövetségben egyesül a 
nőiesség, a tánc és a kemény edzés. 

Teljesen magával ragadott! 
Végre táncolhattam kicsit, és ha-

marosan az alakomon is viszontlát-
tam a pozitív változást.  Mindezt ug-
rálás nélkül, az ízületeket és egyéb 
női problémákat kímélve élhettem 
meg!

Az óra melegben és félhomályban 
zajlik!

Ezért a légkör kellemesen lágy, be-
fogadó, nem harsány! 

Tele szuper, bulis zenékkel! 
Már ott az első órán eldöntöttem, 

hogy én is szeretném átadni ezt az 
érzést minél több embernek. 

Szívből kívánom minden nőnek, 
hogy ezt megtapasztalhassa és átél-
hesse. Hiszen ehhez az órához nem 
kell előképzettség, táncos múlt, min-
denki a saját személyisége szerint 
csatlakozhat és sajátíthatja el ezt a 
mozgásformát. 

Mely során nem csak kívül - ha-
nem belül is támogatjuk a női egész-
ségünk, ami extra energiákkal tölt 
fel. 

Már 8 éve tartozom a Beautyrobic 
oktatói csapatába!

Emellett idén egy új dologgal is el-
kezdtem foglalkozni.

Mivel időközben Társastánc ok-
tatói képesítést is szereztem. Bá-
rom az esküvői párok, szalagavatós 
osztályok jelentkezését szuper ko-
reográfiákkal, illetve lánybúcsúra 
vagy egyéb barátnős összejövetelek-
re, csapatépítőre szívesen készítek jó 
hangulatú táncot.

BEAUTYROBIC
A Beautyrobic különlegessége ab-

ban rejlik, hogy mindamellett, hogy 
nagyon hatékony edzésforma még-
is rendkívül élvezetes, nőies. Egye-
dülálló gyakorlatai révén nem csak 
a testedet formálja látványosan, de 
észrevétlenül fogsz belülről változni 
és képes leszel a felszínre hozni a va-
lódi nőiességed.

A Beautyrobic a világ első Beauty-
Body-Mind edzése: felmelegített te-
remben, félhomályban, speciális 
olajat használva előhozza mindenki-
ből az igazi nőt és eléri, hogy valóban 
nőiesnek és magabiztosnak érezze 
magát a saját testében.

Egy edzés, ami egyszerre kemény, 

Azt vallom, hogy a tánc, a 
táncos mozdulatok minden 
nőből kihozzák a nőiességet, 
olyat is, amit nem is gondolnánk 
magunkról. Nagyon sok blokk és 
gát van bennünk. A tánc segít ezek 
feloldásában. Nem véletlen, hogy 
terápiaként is használják – mondta 
érdeklődésünkre Rátkai Bernadett, 
akinek – mint fogalmazott – 
„az én utam és álmom egészen 
kiskoromban megpecsételődött a 
sporttal, a tánccal.”

Rátkai Bernadett



45Dunakeszi Polgár

igazán megdolgoztat minden iz-
mot, ugyanakkor csodálatosan női-
es. Testileg és lelkileg is átalakít, ma-
gabiztossá és ragyogóvá tesz. Kőke-
mény alakformáló gyakorlatok ki-
egészítve táncos elemekkel. Nőies 
csípőtekerések, medencebillentések, 
guggolások, kitörések, lábemelések. 
Mindenkiből előcsalogatja a legvon-
zóbb énjét.

Kinek ajánlott a Beautyrobic?
•  Akinek problémája van a has és csí-

pő táji felesleggel
•  Aki formás, tónusos testet szeretne
•  Aki szeretne fogyni
•  Aki szereti a jó zenét, és szeret mo-

zogni
•  Aki jól akarja magát érezni a bő-

rében
•  Aki szép tartásra vágyik
•  Aki szeretné magát nőiesnek és 

magabiztosnak érezni
•  Akinek fontos a testi-lelki egyen-

súly
•  Aki szeretné fejleszteni a nőiességét

BEAUTYROBIC SENSE
Beautyrobic Sense órákon a nőies-

ség hangsúlyozása mellett a megfe-
lelő mennyiségű és minőségű nyúj-
tás kerül előtérbe. Ennek megfelelő-
en az órákon óvatos, lassú tempójú 
gyakorlatokat kell végezni, mely so-
rán az adott nyújtó pozíciót megha-
tározott ideig kell tartani annak ér-
dekében, hogy elérhetővé váljon a 
szimmetrikus, hajlékony, laza izom-
zat, a sporttechnika javítása, sérü-
lések kialakulásának csökkentése. 
Mindezek mellett a lassú tempóban 
végzett gyakorlat kivitelezéssel se-
gíthető elő a testi, lelki és szellemi 
ellazulás, amely a mai stresszes vi-

lágban szinte nélkülözhetetlen. A 
gyakorlatok átvezetése rendkívül 
érzéki és különleges, amire a meleg 
és a félhomály még rásegít. Tehát a 
Beautyrobic Sense órák segítik az el-
lazulást, mellyel szorosan összefügg 
a megfelelő légzéstechnika elsajátí-
tása is. Az óra végén egy relaxáció-
val zárunk, melyet egy pszichológus-
nő állított össze és melynek célja nő-
iességünk előhozása, fenntartása és 
fejlesztése. A Beautyrobic Sense hoz-
zájárul ahhoz, hogy a testtel köny-
nyebben lehessen összhangba ke-
rülni, odafigyelni annak jelzéseire, 
hogy megérezhető legyen a saját test, 
melyre manapság egyre kevesebben 
képesek. A gyakorlatoknak köszön-
hetően bővülni fog a mozgásspekt-
rum, illetve javul a test kifejezőké-
pessége, a testbeszéd. A Beautyrobic 
Sense egy igazi minőségi nyújtás!

Keressetek bizalommal! Várom az 
érdeklődőket! (X)

ELÉRHETŐSÉGEIM:

•  Beautyrobic Dunakeszi with 
Detty – Facebook-csoport

•  DettyDance - Esküvői, lánybú-
csú, szalagavató táncoktatás – 
Facebook-csoport

•  0630-957-3940 
•  ratkaidett@gmail.com
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2024. június 29.    
Híves Kristóf Márton 

– Labuntog Baja Jinky Chuchen
Gyárfás Dániel Géza – Vajkai Babett Vanda 

 
2024. július 27.     

Hegedűs Bálint - Maszljankó Jekaterina
Juhász Ádám – Gyócsos Diána

Házasságot 
kötöttek

VALAHOL TOSZKÁNÁBAN 
- SZÍNES KITEKINTÉS

„Alig hittem el, hogy megint 
az én képem nyert. Akkortájt ké-
szült, amikor a tavalyit festettem” 
– mondta a képről a festő.  A négy-
gyermekes édesanya elárulta, a mű 
érdekessége, hogy akkor alakítot-
ták az új otthonukat, és erősen élt 
benne egy vágyódás a szép után, az 
új lakás után. „Ez az ablak a fantá-
ziámban van jelen, de biztosan van 
valahol ilyen a valóságban is. Min-
dig is szerettem volna Toszkánába 
vagy hasonló helyre eljutni” – ma-
gyarázta Noémi.

„Két évben egymás után is nyer-
ni, ez már duplázás. Fontos a szak-
ma elismerése, de talán még na-
gyobb dolog, hogy a közönség újra 
ugyanazt az alkotót találta a leg-
jobbnak. Több mint 1100-an sza-
vaztak, ennek majdnem a felét a 
Színes kitekintés nyerte el” – rész-
letezte Dióssi Csaba polgármes-

ter, aki személyesen vette át a fest-
ményt. A kép jövő héttől látható 
majd új helyén, a polgármesteri hi-
vatalban.

Dunakeszin fontos a tehetségek 
gondozása, ezért az Önkormány-
zat már második éve támogatja a 
közönség által megszavazott fest-
mény megvásárlásával a helyi mű-
vészeket. A nyári tárlat minden 
évben a helyi amatőr és hivatásos 
művészek kiállítása, ami a hagyo-
mányokhoz hűen augusztus 19-én 

nyit meg és szeptember első hétvé-
géig látogatható a VOKE József At-
tila Művelődési Központban. 

Szeredi Helga

Igazgatóság 
és ügyfélszolgálati iroda: 
Krajcár u. 16. 
www.dkkozuzemi.hu

APRÓHIRDETÉS

• Életjáradéki programunk kiemelt anya-
gi biztonságot és magasabb életszínvona-
lat biztosít. Folyamatos havi járadék, akár 
több millió Ft egy összegű kifizetésével: 
0630/949-5901

A dunakesziek megszavazták, idén 
is Koncz Noémi festménye nyerte el 
a közönség tetszését a 27. Dunakeszi 
Nyári Tárlat szakmai zsűri által 
kiválogatott alkotásai közül a 
polgármesteri Facebook-oldalon 
indított játékban. A Színes kitekintés 
című mű a polgármesteri hivatal 
ügyfélszolgálatán kap hamarosan 
állandó helyet, mert itt biztos, hogy 
sokan megcsodálhatják majd.

Idén is Koncz Noémi festménye kapta a legtöbb szavazatot a közönségtől, 
melyet megvásárolt az önkormányzat
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Délelőtt a Rotary District Clubjai-
nak Szövetsége, a Magyar Stroke 

Társaság és az Országos Mentőszol-
gálat a Magyarországi Rotary Klubok 
szervezésében, Stroke Prevenciós dél-
előttöt tart majd. A program célja a 
betegség megelőzése, a kialakult be-
tegség esetén a tünetek felismerése, az 
ellátás megkezdésének mielőbbi elő-
segítése. A helyszínen prevenciós szű-
réseket, tanácsadást is tartanak a szak-
mai partnerek. A METRO Áruházak 
minden résztvevő ponthoz biztosítják 
majd a frissítő ásványvizet, almát és 
banánt. A délelőtt folyamán befolyt tá-
mogatásokból, a településhez legköze-
lebb található Stroke központot támo-
gatják majd a résztvevők.

 
Délután pedig a nap főeseménye 

15:30 perces kezdési időpontban ve-
szi kezdetét a Magyarság Sportcsar-
nokban, a „Hozz magaddal egy plüsst 
a csarnokba” elnevezésű jótékonysá-
gi program keretében. A délutáni jó-
tékonysági esemény elsődleges célja 
az, hogy minél több jó minőségű hasz-
nált plüsst, illetve mesekönyvet juttas-
son el a Dunakeszi lakosság, a Duna-
keszi Önkormányzat, a VS Dunakeszi 
és az Örökbe Fogadok Egy Ovit Moz-
galom közösen, a halmozottan hát-
rányos helyzetű gyermekeket nevelő, 
Nógrád vármegyei intézmények szá-
mára. A helyszínen jótékonysági tom-
bolajegy vásárlására is lesz lehetőség, 
mely összeg teljes egészében az Örök-
be Fogadok Egyesületnek kerül átuta-
lásra, ezáltal is segítve az arra rászoru-
ló intézményeket, gyermekeket és csa-
ládokat. A jótékonysági adományo-
zásban a VSD kézilabda szakosztály is 
részt vesz, így az esemény a VS Duna-
keszi – Gödi SE női kézilabda bajno-

ki mérkőzéssel párhuzamosan zajlik 
majd egy időben, a Magyarság Sport-
csarnokban.

Barát Hella, az Örökbe Fogadok 
Egy Ovit Mozgalom alapítója elmond-
ta, hogy rendkívül örül a VS Duna-
keszi megkeresésének és a lehetőség-
nek, amit a sportegyesület és a város 
biztosít díjmentesen a rászoruló in-
tézmények számára. Hella azt is kü-
lön megjegyezte, hogy Dunakesziről 
már eddig is nagyon sokan csatlakoz-
tak a mozgalomhoz és országos szin-
ten is kiemelkedő az a támogató háttér, 
amit az itt élők nyújtanak a nehézsorsú 
gyermekek és családok számára. Hoz-
záfűzte, hogy tízezrével élnek hazánk-
ban olyan pár éves kicsik, akik veze-
tékes víz- és áram nélküli otthonaik-
ból járnak a meleget és ételt adó óvoda 
biztonságos épületébe. Ahol rácsodál-
kozhatnak az angol vécé mágikus ör-
vényére, a csapból folyó víz csodájára, 
a játékok varázsára. Ahol az óvó néni 
ölelő karjaiba temethetik magukat. A 
cél az, hogy őket elérjük, hogy nekik 
segítsünk közösen.

Dióssi Csaba, Dunakeszi Város Pol-
gármestere elmondta az új városi ese-
mény kapcsán, hogy Dunakeszi egy 
olyan város, ahol az összefogás már 
hagyomány. Az önkormányzat szá-
mára pedig nem volt kérdés az, hogy 
ezt az ügyet teljes mértékben támo-
gatják és megadnak minden lehetősé-
get arra, hogy minél több ember ismer-
hesse meg a kezdeményezést, ezáltal is 
minél több rászoruló családnak segít-
sen Dunakeszi.

Lindner Ádám, a VS Dunakeszi el-
nöke elmondta, hogy nagy megtisz-
teltetés az, hogy városunkban üdvö-
zölhetjük ezt a nemes küldetést cél-
ként kitűző mozgalmat. Nagy öröm 

számunkra az is, hogy a rendezvény 
által még több és még nagyobb ado-
mányt tudunk elvinni az arra rászoru-
ló vidéki intézményekbe. Ugyanakkor 
még az adományozók számára is jelen-
tős segítséget kívánunk nyújtani, hi-
szen mi magunk raktározunk, illetve 
a jótékonysági sportrendezvényen ösz-
szegyűlő jó minőségű használt plüsst 
és mesekönyveket, teljes egészében ön-
kéntes VSD szülők fogják kiszállítani 
az arra rászoruló, hátrányos helyzetű 
régiók intézményeibe.

 
A „Hozz magaddal egy plüsst a csar-

nokba” esemény háziasszonya Kundlya 
Zsófia, VSD szakosztály vezetője és a 
házigazdája Pethő Krisztián, Dunake-
szi Német Nemzetiségi Önkormányzat 
képviselője lesznek majd. Az esemé-
nyen fellép a VSD Cheerleader csapat.

 
Fontos megjegyzés: A szervezők ké-

rik, hogy a délutáni jótékonysági baj-
noki mérkőzésre, csak olyan jó minő-
ségű plüsst, vagy mesekönyvet hozza-
nak a kedves felajánlók, amikkel a saját 
gyerekeik is szívesen játszanának, vagy 
olvasnák azt. A délutáni jótékonysági 
mérkőzés, teljes mértékben időjárás 
független, fedett helyen lesz megtart-
va. A szervezők ugyanakkor felhívják 
az egész napos esemény iránt érdek-
lődök figyelmét, hogy a nagy érdeklő-
désre való tekintettel, használják par-
kolás céljából a Sólyom utcai parkolót, 
illetve a Sportcsarnok és a vasút között 
található új parkolót, vagy a Diákne-
gyed parkolóit. A női kézilabda mér-
kőzés félidejében, a megadott jelet kö-
vetően, minden plüss állatott be lehet 
majd dobni a pályára. A jó minőségű 
mesekönyveket pedig, az erre kijelölt 
helyen lehet majd leadni a sportcsar-
nok területén, a mérkőzés idején.

 
A jótékonysági eseménynap partne-

rei lesznek: Dunakeszi Város Önkor-
mányzata, Városi Sportegyesület Du-
nakeszi, Telekeszi TV városi televízió, 
Dunakeszi Polgár városi magazin, Du-
nakeszi Post online hírújság, Dunake-
szi Kőrösi Csoma Sándor Általános Is-
kola és Sportiskola, Dunakeszi IV. Béla 
Király Gimnázium, Teletál Ételfutár, 
METRO Áruházak, Magyar Stroke 
Társaság, Országos Mentőszolgálat, 
Magyar Rotary Klubok szövetsége.

Nagyszabású jótékonysági-
rendezvénynap lesz Dunakeszin

OKTÓBER 12. NAPJA IGEN MOZGALMAS LESZ A MAGYARSÁG SPORTTELEPÉN, UGYAN-
IS MÁR REGGEL 9 ÓRÁTÓL KEZDETÉT VESZI DUNAKESZI LEGNAGYOBB ÉS EGÉSZ 
NAPOS JÓTÉKONYSÁGI-RENDEZVÉNYE A DUNAKESZI ÖNKORMÁNYZAT, VALAMINT 
A VÁROSI SPORTEGYESÜLET DUNAKESZI TÁMOGATÁSÁVAL. AZ ELSŐ ÍZBEN MEG-
RENDEZÉSRE KERÜLŐ EGÉSZ NAPOS JÓTÉKONYSÁGI-ESEMÉNYEN, LEHETŐSÉG LESZ 
INGYENES SZŰRŐVIZSGÁLATOKON RÉSZT VENNI, JÓ MINŐSÉGŰ HASZNÁLT PLÜSST 
ÉS MESEKÖNYVEKET LEADNI AZ ARRA RÁSZORULÓ HÁTRÁNYOS HELYZETŰ VIDÉKI 
INTÉZMÉNYEK SZÁMÁRA, VALAMINT SZURKOLNI IS LEHET A NŐI KÉZILABDA CSA-
PATNAK AZ IDEI SZEZON LEGNAGYOBB RANGADÓJÁN.



VIRÁG ÉS DEKORÁCIÓS ÜZLETVIRÁG ÉS DEKORÁCIÓS ÜZLET

2120 Dunakeszi, F2120 Dunakeszi, Főő út 56. út 56.
Tel.: 30/664-3331Tel.: 30/664-3331

Nyitva tartás:Nyitva tartás:  Hétfő-Péntek: Hétfő-Péntek: 7:00–19:00 7:00–19:00 
SzombatSzombat: : 8:00–16:8:00–16:0000 •  • VasárnapVasárnap: : 8:00–16:008:00–16:00

www.pawww.passsziom.husziom.hu

•  Hatalmas vágottvirág választék
•  Rengeteg cserepes virágzó  

és zöldnövények
•  Menyasszonyi csokrok, 

asztalidíszek készítése
•  Temetési koszorúk, sírdíszek 

egyedi megoldásokkal
•  Évszakonként változó 

dekorációs kellékek
•  Lakás és iroda dekorálása élő- 

és minőségi selyemvirágokkal!


